
Protok6l nr XVll/16

przebiegu obrad Rady Miasta Wfoclawek

w dniu 21 marca 2016r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wloclawek

ZielonY RYnek 11/13



W dniu 21. marca 2016 roku o godzinie 9.00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wfoclawek przy ul.

Zielony Rynek !'J./13 rozpoczely siq obrady XVll sesji Rady Miasta Wtoctawek Vll kadencji,

kt6rq zwolal i kt6rej przewodniczyf radny Jaroslaw Chmielewski Przewodniczqcy Rady

Miasta Wfocfawek.

Ad. 1
Sprawy organizacyjne
- otwarcie sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski otworzyl obrady XVll sesji Rady

Miasta Wloclawek, witajqc Prezydenta Miasta Wlociawek Marka Wojtkowskiego, ZastQpc6w

Prezydenta Miasta oraz przybylq na sesjQ Posfankq na Sejm RP PaniA Joanne Borowiak. Jak

r6wniei dyrektor6w wydziai6w oraz pozostalych pracownik6w Urzqdu Miasta.
Przewodniczqcy Rady Miasta powital takie obecnych na sesji przedstawicieli wiociawskich

medi6w, mieszkaric6w miasta oraz radnych Rady Miasta uczestniczqcych w obradach.
- stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw

Chmielewski stwierdzil, i2 na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z

listq obecnoici 22 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 21 marca br. sq prawomocne.
Lista obecnoici radnych z XVll sesji Rady Miasta stanowi zalEcznik do protokotu,
Lista os6b uczestniczqcych w XVll sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokolu.
- przyjqcie protokolu z obrad XVI sesji Rady Miasta
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw Chmielewski poinformowal, ie w Biurze Rady

Miasta oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta dostqpny byf do wglqdu
proiekt protokotu Nr 16/2016 z obrad XVI sesji Rady Miasta Wloctawek Vll kadencji, kt6ra
odbyfa siq w dniu 29 lutego 2016 roku, z kt6rym to protokofem radni mogli siq zapoznai i

wnie(i ewentualne uwagi. Nie zgtoszono uwag iuzupelnieri.
- zmiany do porzqdku obrad
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw Chmielewski zwr6cif siq z zapytaniem do

radnych czy wnosza propozycje zmian do przekazanego porzedku obrad.
Ze strony radnych propozycjq zmiany porzedku obrad wni6si Wiceorzewod n iczacv Radv

Miasta, Przewodniczacv Klubu radnvch PIS radnv Janusz Debczv6ski, proponujqc zdjqcie z

porzqdku obrad punktu nr 9 dotyczEcego projektu uchwafy w sprawie utworzenia
samorzqdowej jednostki organizacyjnej pod nazwq Centrum Usfug Wsp6lnych Plac6wek

O5wiatowych we Wtoctawku, poniewai uzasadnienie uchwaiy jest lakoniczne i nie zawiera

element6w informacyjnych pozwalajqcych na podjqcie uchwaly takich jak np. skutki
finansowe dla budietu miasta czy tei zasady zatrudnienia pracownik6w w nowym
podmiocie. Dlatego tei propozycja, aby odloiyd procedowanie nad tym punktem do czasu

uzyskaniu od Prezydenta Miasta wskazanych informacji.
Prezvdent Miasta Marek Woitkowski ustosunkowujQc siq do zlo2onego wniosku wyjasnil, ii
proponowana uchwata jest uchwatq intency.ina o zamiarze utworzenia wskazanej jednostki

samorzqdowej, nie jest uchwalq powolujqcq utworzenie Centrum Ustug Wsp6lnych.
Uchwala inicjuje pewne procesy natomiast analiza koszt6w i spraw osobowych bqdzie
przedmiotem dyskusji z radnymi, uchwala ma duie znaczenie w zwiqzku z centralizacja



podatku Vat w zwiEzku z tym Prezydent Miasta poprosil o pozostawienie ww. punktu w
porzEdku obrad.
Radnv Janusz Debczvriski wyja6nil, ii intencja dziatania Prezydenta Miasta w zakresie

powolania Centrum Ustug Wsp6lnych jest zrozumiala natomiast brak jest informacji na

temat skutk6w uchwaly, o kt6rych Pan radny wspomnial we wczedniejszej wypowiedzi. W

zwiqzku z tym Pan radny poinformowal, ie podtrzymuje wniosek Klubu radnych PIS o zdjecie

z porzqdku obrad wskazanego projektu uchwaly.
Radnv Rafal Sobolewski zwr6cil siq z zapytaniem czy istnieje termin obligujqcy Radq Miasta

do podjqcia wspomnianej uchwaty, natomiast powotanie Centrum jest warunkiem, aby

samorzqd m6gf sprawnie odzyskiwai wpfywy z podatku Vat. Ponadto Pan radny zwr6cil

uwagQ na fakt, i2 przedmiotowa uchwala jest uchwalq intencyjne iw zwiqzku z tym powstafe

wqtpliwodci mogq zostai wyjadnione w odpowiednim czasie, gdy Rada Miasta bqdzie
procedowad nad uchwalq tworzaca CUW, zdaniem Pana radnego wniosek nie powinien byi
przyjety przez Rade Miasta.
Radnv Krzvsztof Kukucki zauwaiyf, ie brak jest danych niezbqdnych do podjqcia uchwaly w

dniu dzisiejszym, lecz jest jeszcze czas na utworzenie CUW, w zwiqzku z tym procedowanie

nad tym punktem moina odto2yi na kolejnq sesjq, aby miei pefnq wiedzq i informacjQ przy

podejmowaniu decyzji. Ponadto Pan radny wyrazil wqtpliwoli czy potrzebna jest uchwala

intencyjna w tej sprawie czy te2 dziatania nie powinny siq skupii na przygotowaniu uchwaly

o utworzeniu CUW z uzasadnieniem posiadajqcym wszelkie informacje, kt6rych brak
powoduje wqtpliwo(ci radnych.
Radna Ewa Szczepaiska zwr6cila uwagq,2e wszelkie uchwaly, nad kt6rymi proceduje Rada

Miasta, sE prezentowane podczas obrad komisji statych Rady Miasta. Powyisza uchwala

dotyczqca zamiaru utworzenia CUW procedowana byta podczas obrad Komisji Edukacji,

podczas kt6rej radni nie wnosili uwag oraz wqtpliwodci pr6cz zapytania o kwestiq przej5cia

do nowego podmiotu os6b zatrudnionych obecnie w plac6wkach odwiatowych. KwestiQ tQ

wyjafniafa w6wczas Wiceprezydent Miasta Pani Barbara Moraczewska. W zwiqzku z tym
Pani radna zapytala, dlaczego watpliwoici w stosunku do tej uchwaly nie byty sygnalizowane

uprzednio przez radnych tylko obecnie, gdy projekt uchwaly zostaje poddany pod obrady
Radv Miasta.
Po wypowiedzi Pani radnej, Przewodnicz4cy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski
poddat pod gtosowanie zdjqcie z porzqdku obrad XVll sesji Rady Miasta punktu nr 9 tj.
projektu uchwaly w sprawie zamiaru utworzenia samorzqdowej jednostki organizacyjnej
pod nazwq Centrum Uslug Wsp6lnych Plac6wek Oswiatowych we Wloclawku.
W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 22 radnych, za propozycjq zmiany
porzqdku obrad glosowato 10 radnych, przy 5 gtosach przeciwnych oraz 7 gtosach

wstrzymujqcych siq.

Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosiaw Chmielewski
poinformowal, ie w rezultacie dokonanego glosowania wniosek nie uzyskal wymaganej

wiqkszo6ci, a zatem obrady XVll sesji Rady Miasta odbywai siq bqdq wedlug

zaproponowanego porzqdku obrad.



Ad.2
Informacja Prezydenta Miasta z dzialalnoici miasta w okresie miqdzysesyjnym.

Informacja, kt6rq przedstawil Radzie Miasta Prezydent Miasta Marek Wojtkowski,
obejmuje okres od dnia 29 lutego 2016 roku, czyli od ostatniej sesji Rady Miasta Wloctawek,
do dnia dzisiejszego iprzedstawia siq nastgpujqco:

W zakresie dzialai Biura Zam6wief Publicznych m.in.:

- zawarto umowy dotyczqce zam6wienia publicznego na zadanie pn.,,Utrzymanie teren6w
zieleni na terenie miasta Wloclawek z podziatem na 5 zada6", natomiast w toku s4 kolejne
postepowania, m.in. trwa badanie ofert zloionych na modernizacjq obiekt6w in2ynieryjnych
w ciagu ulicy Wroniej ialei Kr6lowej Jadwigi (wptynqty 2 oferty) oraz na zadanie pn.

,,Budowa chodnik6w" (wplynqlo 15 ofert).

- w ostatnich dniach marca uplywa termin skladania ofert w kolejnych trzech
postqpowaniach: na przebudowq d16g powiatowych, na modernizacjq pokryi dachowych w
ramach Programu ,,Dach" o(az na wymiane okien w plac6wkach oiwiatowo-
wychowawczych w ramach Programu,,Okna".

W zakresie Referatu Zdrowia i Spraw Spolecznych m.in.:

- l marca w siedzibie ratusza odbyfo siq spotkanie dotyczece trybu prowadzenia naboru oraz

kryteri6w kwalifikacyjnych dla os6b niepetnosprawnych ubiegajqcych siq o zatrudnienie w
Zakladzie Aktywno5ci Zawodowej. W spotkanie wziqli udzial przedstawiciele: Miejskiego
O6rodka Pomocy Rodzinie we Wlociawku, Powiatowego Urzqdu Pracy we Wloctawku,
Miejskiego Zespotu ds. Orzekania o N iepelnosprawnoSci we Wlocfawku, Powiatowej
Spofecznej Rady ds. Os6b Niepelnosprawnych oraz Warsztat6w Terapii Zajqciowej,
prowadzonych przez Towarzystwo Przyjaci6l Dzieci i Polski Zwiqzek Niewidomych.

- L4 marca, na mocy dw6ch zarzqdzei, ogloszone zostaly dwa otwarte konkursy ofert.
Pierwszy na wykonywanie zada6 publicznych zwiqzanych z realizacjq zadari samorzqdu
gminy w roku 2016 w zakresie ochrony ipromocji zdrowia oraz dzialai na rzecz os6b
n iepelnosprawnych przez organizacje pozarzQdowe oraz inne podmioty prowadzqce

dziafalnoid po2ytku publicznego. Drugi na udzielanie mieszkaicom Wloclawka Swiadczef
zdrowotnych wykraczajqcych poza zakres podstawowej oferty terapeutycznej finansowanej
przez NFZ z zakresu profilaktyki, terapii uzale2nienia i wsp6luzalein ien ia od alkoholu i innych
substancji psychoaktywnych na terenie Miasta Wloclawek

W zakresie dzialalno6ci Wydzialu Gospodarki Miejskiej m.in.:

- podpisano umowq z firmq SkyCash Poland SA na obsluge sprzeda2y bilet6w komunikacji
miejskiej we Wlociawku.

- zlecono wykonanie dokumentacji projektowej na budowq oiwietlenia w ulicach:
Bojakowskiego, Botan icznej i Piqknej.

w zakresie dzialalno6ci Wydzialu Edukacji iRozwoju Spolecznego m.in.:



- od 7 marca trwajQ zajqcia w ramach programu,,Umiem plywai", organizowanego przez

Kujawsko-Pomorski Zwiqzek Plywacki w Toruniu i dofinansowywanego ze Srodk6w Funduszu

Zajqi Sportowych dla Uczni6w w ramach Ministerstwa Sportu iTurystyki oraz Urzqdu

Ma rszaf kowskiego. Gt6wnymi celami projektu sq: upowszechnianie aktywno5ci fizycznej
dzieci i mlodzieiy, nabycie podstawowych umiejqtnoSci pfywania oraz profilaktyka i

korygowanie wad postawy. Z Wlocfawka w programie uczestniczQ nastepujace szkoty
podstawowe: 2,3, 14, !8, 20 orcz uczniowie z Zespotu Szk6l nr 7. Pierwsza tura zajqi
pozalekcyjnych dla uczni6w klas l- lll odbywajqca siq na basenie ,,Delfin" oraz Basenie

Miqdzyosiedlowym potrwa do 24 czerwca tego roku. Zajqcia nauki plywania prowadzi

wykwalifikowana kadra instruktorska. W drodze na basen iz powrotem dzieci majq
zapewniona opiekq nauczycieli ze swoich szk6l. Lqcznie w I turze programu przewidziany jest

udzial okoto 180 uczni6w.

W zakresie dziafalnosci Biura Sportu iTurystyki m.in.:

- 17 marca, podczas uroczystej gali, wrqczone zostafy nagrody iwyr6inienia za wyniki
osiqgniqte przez wloclawskich sportowc6w w 2015 roku. Uhonorowanych zostato niemal stu

sportowc6w i trener6w. Medalem Prezvdenta za catoksztalt dzialalnoici uhonorowany
zostal Marian Nowakowski: trener lekkoatlet6w wtociawskiej Vectry, trener kadry

olimpijskiej w lO w Pekinie i Londynie, Przewodniczqcy Centralnej Rady Trener6w PZLA i

Wiceprzewod n iczqcy Miejskiej Rady Sportu.

W zakresie dzialalnoici Wydzialu Rozwoju Miasta m.in.:

- w dniach 7-8 marca Wlociawek uczestniczvl w Welconomy Forum w Toruniu, jednym z

najwiqkszych kongres6w ekonomiczno - gospodarczych w Polsce. Podczas konferencii
zaprezentowane zostaly szanse inwestycyjne miasta, podpisaiem r6wniei list intencyjny
dotyczqcy ulokowania fabryki na terenie miasta przez firmq Green Bus & Coach.

W zakresie dzialalnoSci Wydzialu Inwestycji m,in.:

- zlecono opracowanie dokumentacji projektowej na przebudowq ulicy Kaliskiej na odcinku

od ulicy Planty ldo ul. Broniewskiego oraz dokumentacji dotyczEcej przebudowy ronda

Promienna - H utn icza.

- zlecono r6wniei wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na zadania zwiazane

z realizacjq przedsiqwziqi wybranych przez mieszkaic6w w ramach Budietu Obywatelskiego

2OL5 oraz na inne zadania, w tym m.in. na przebudowq ulicy Papie2ka na dw6ch odcinkach i

przebudowq ulicy Zachodniej.

Ze strony radnych nie zgtoszono zapytai dotyczEcych przedstawionej informacji.

Ad.3
Informacja o stanie, jako6ci powietrza atmosferycznego na terenie strefy ,,miasto
Wloclawek" za rok 2015.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Kierownik Dzialu Monitorineu Srodowiska Pani

Elibieta Achrem z Deleeaturv WIOS we Wloclawku informujqc, ie Wojew6dzki Inspektorat
Ochrony Srodowiska w Bydgoszczy Delegatura we Wtoclawku prowadzil w 2015 r. pomiary
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imisji zanieczyszczef powietrza w mie6cie Wloclawek w stalych stacjach pomiarowych na

osiedlu Zazamcze przy ul. Sielskiej, w centrum miasta przy ul. Okrzei oraz na osiedlu Zawi6le,

ul. Chelmicka. Na stacji typu komunikacyjnego przy ul. Okrzei wykonywane byly pomiary

metodami automatycznymi (dwutlenku azotu - N02, tlenku azotu - NO, dwutlenku siarki -

SOu, tlenku wqgla, - CO, pylu zawieszonego PM10 ora/ parametr6w meteorologicznych:

temperatury powietrza, wilgotnoSci wzglqdnej, ciinienia atmosferycznego, kierunki i

prqdko6ci wiatru oraz opady atmosferyczne). Metodami manualnymi mierzono pyl

zawieszony PM10, oraz metale i benzo(a)piren w pyle zawieszonym PM10. Na stacji przy ul.

Sielskiej prowadzone byfy badania pyfu PM10 i pytu PM2,5 metodA manualnq. W 2015 roku

dodatkowo byly prowadzone pomiary metodq automatycznq na terenie stacji uzdatniania

wody,,Zawi5le" nale2qcym do Miejskiego Przedsiebiorstwa Wodociqg6w i Kanalizacji Byta

to stacja przeno(na typu ,,airpointer" imierzono: pyl zawieszony PM10, dwutlenek azotu -

NO2, tlenek azotu - NO, dwutlenek siarki - SOz, tlenek wegla, - CO, ozon - O:.

Uzupeinieniem pomiar6w prowadzonych na statych stacjach byty pomiary wykonywane

metodE pasywnQ:

a) stq2eri dwutlenku siarki idwutlenku azotu, wykonywane z ekspozycjq miesiqcznq

pr6bnik6w; realizowano je w 11 punktach przy nastqpujqcych ulicach: Pocztowa,

Noakowskiego, Krzywa G6ra, Plac Wolnoici, Toru6ska, Malinowa, Grodzka,

K16lewiecka, Polna, Bartnicka, t qgska

b) ste2eri EBTX (benzen, toluen, etylobenzen, (m+p) ksylen, o-ksylen) wykonywane w 3

stacjach (przy ul. Kiliriskiego, Okrzei oraz Sielskiej) z 14-dniowq ekspozycjq

p16bnik6w.

Pyly stanowie substancje stale rozproszone w powietrzu' [rlajgrozniejsze dla zdrowia ludzi sq

najdrobniejsze frakcje pylu. Pyl zawieszony sklada siq z pyl6w, sadzy i aerozoli. Przenoszony

jest przez wiatry na bardzo du2e odlegloSci. W zale2noici od proporcji oraz skladu potrafi on

byd bardzo szkodliwy, stajac siQ absorbentem zanieczyszcze6 ba kteriologicznych, gazowych i

ciektych. W zale2noici od warunk6w meteorologicznych w strukturze pylu powstajq r62ne

zwiqzki chemiczne. Pyl utrudnia oddychanie, wywotuje u niekt6rych os6b reakcie alergiczne

iniekorzystnie wplywa na zdrowie cztowieka. Pyt PM10 na stacji przy ul. okrzei mierzony

jest metoda manualnq iautomatyczna. w metodzie manualne.i u2ywa siq tzw. pobornik6w

pylowych, specjalnych urzqdzeri, do kt6rych zasysane jest powietrze atmosferyczne. Co dwa

tygodnie do pobornika zaklada siq L4 jednorazowych filtr6w, kt6re urzqdzenie zmienia

automatycznie, co 24 godziny. Filtry czyste, przed zafoieniem do pobornika sa waione w

laboratorium, a nastqpnie transportowane na stacje pomiarowq i umieszczane w poborniku.

Po 14 dniach, czyli po dobowej ekspozycji ka2dego filtra, wszystkie sq wyjmowane,

umieszczane w specjalnych pojemnikach do transportu iprzewo2one do laboratorium. w
laboratorium filtry wa2one sE po raz drugi, jui, jako filtry po tzw. ekspozycji. Z 162nic mas

przed o po ekspozycji filtra odniesionych do prqdkosci przeplywu powietrza w poborniku,

wyliczane sE stQienia pyl6w. StQienia te podawane sq w mikrogramach na metr szescienny

[pg/m3]. zaletQ tej metody pomiarowej jest jej bardzo wysoka dokladnoSi. Jedynq jej wadq

jest czas potrzebny na uzyskanie wynik6w, kt6ry wynosi ok' 3 tygodni Metoda

automatyczna polega na wykorzystaniu automatycznych iniernik6w r62nego typu. Mierniki

te na bieiqco mierza stQ2enia pyiu, co umoiliwa pokazywanie wynik6w tych pomiar6w w

trybie ,,on-line" na portalach inspekcji ochrony Srodowiska (GIOS - Gl6wny Inspektorat

Ochrony Srodowiska iW|OS - Wojew6dzki Inspektorat Ochrony Srodowiska) i w aplikacji

GIOS, ,,Jako(6 powietrza w Polsce". Dane te okre6lane sq, jako dane ,,surowe" i



aktualizowane sa, co godzine iw celu por6wnania z poziomem dopuszczalnym przeliczane

na warto6ci Sredniodobowe. Dane te podlegajq weryfikacji w systemie 4 stopniowym:
a) weryfikacja bie2qca - od poniedzialku do piqtku w godzinach porannych;

b) weryfikacja okresowa - po zakoiczeniu miesiqca kalendarzowego;
c) weryfikacja roczna - po zakodczeniu roku kalendarzowego;
d) weryfikacja krajowa - wszystkie serie zweryfikowane przez pracownik6w wlOS sE te2

poddawane dodatkowej weryfikacji na poziomie krajowym przez Gl05.

lstniejq dwa kryteria do oceny, jakoSci powietrza ze wzglqdu na zan ieczyszczen ie pylem

zawieszonym PM10:
o poziom dopuszczalny 40 pg/m3 dla okresu u(rednienia - rok kalendarzowy,

r liczba przekroczefi poziomu 50 pg/m3 dla okresu u6rednienia - 24 godziny, kt6ra nie

mo2e byi wiqksza nii 35 razy w ciqgu roku.

W 2015 roku nie zanotowano przekroczeri poziomu dopuszczalnego pylu zawieszonego dla

roku kalendarzowego (40 pg/m3), natomiast wystepify przekroczenia dla poziomu 24-

godzinnego (50 pg/m3) na stacji przy ul. Okrzei. Stqienia Srednie roczne wyniosly: 26,3

pg/m3 na stacji sielska (pomiary manualne), na stacji Okrzei 33,8 ug/m3 (pomiary

automatyczne) i35,2 pg/m3 (pomiary manualne), a na stacji przy ul. Chelmickiej 28,0 pg/m3.

Natomiast liczba steiefi 24-godzinnych wyiszych od 50 pg/m3 wyniosla 53 na stacji przy ul.

Chelmickiej, 59 dla pomiar6w automatycznych na stacji Okrzei i68 dla pomiar6w

manualnych, a 41 na stacji Sielska. Liczba przekroczei na wszystkich stacjach wplynie na

klasyfikacjq strefy ,,miasto Wloclawek" do klasy C. Przyczynq tego stanu rzeczy jest min.

wptyw zanieczyszczed komu nikacyjnych, oraz niska emisja w szczeg6lno6ci w okresie

jesienno - zimowym. Automatyczne pomiary zanieczyszczenia powietrza dwutlenkiem azotu,

tlenk6w azotu w 2015 roku wykonywano na stacji pomiarowej przy ul. okrzei, oraz przy ul.

Chetmickiej. W 2015 roku nie zostaf przekroczony 2aden z dw6ch poziom6w dopuszczalnych

dwutlenku azotu NOz, poniewai stQienie Srednie roczne wyniosto 26,8 pg/m3-stacja przy ul'

Okrzei, oraz 8,5 pg/m3 -stacja przy ul. Chelmickiej (poziom dopuszczalny dla roku

kafendarzowego to 40 pg/m3), a maksymalne stqienie l-godzinne osiqgnqto 767,6 pglmi -
stacja przy ul. Okrzei, oraz 91 pg/m3 - stacja przy ul. Chetmickiej przy dopuszczalnym 200

pg/m3. Du2y wpfyw na poziom imisji dwutlenku azotu zwfaszcza przy ul. Okrzei ma emisja

pochodzenia komunikacyjnego. Szybki wzrost liczby pojazd6w i zwiqzany z nim wzrost emis.ii

spalin przyczynia siq w du2ej mierze do zwiqkszenia zawarto6ci dwutlenku azotu w

powietrzu na przestrzeni ostatnich lat. w przypadku stqienia ozonu o: normowane jest

steienie 8-godzinne. W 2015 roku nie odnotowano przekroczenia normy 8-godzinnej O:' W

okresie letnim odnotowano przekroczenie normy 1-godzinnej ozonu na stacji zlokalizowanej

przy Chetmickiej we Wloclawku. Jego wartoid wyniosta 182,L Vg/m3 (przy normie 180

pg/m3) . Przyczynami nadmiernego zanieczyszczenia powietrza ozonu w tym dniu byly

gt6wnie niekorzystne warunki meteorologiczne tj. duie naslonecznien ie, wysoka

temperatura. o zaistnialej sytuacji zostal poinformowany Kujawsko-Pomorski Urzqd

wojew6dzki w Bydgoszczy, wydzial Bezpiecze6stwa i zarzqdzania Kryzysowego. Komunikaty

o przekroczeniach dopuszczalnych steiei dostqpne sq na stronie internetowej w zakladce

aktualnoici. Wszystkie informacje o aktualnym stanie powietrza umieszczane sq na bieiqco
jak r6wnie2 na telebimie umieszczonym na budynku urzedu Miasta. obecnie prowadzone sQ

prace nad opracowywaniem, jakoici powietrza za rok 2015 dla strefy kujawsko-pomorskiej i

strefy,,miasto Wfocfawek". Prace bqdq zakoiczone do 30 kwietnia bie2acego roku. Na



podstawie wstQpnej analizy wynik6w z roku 2015 strefa,,miasto Wtoctawek" znalazlo siq w
najmniej korzystnej klasie C ze wzglqdu na:

a) czqstoii przekraczania poziomu dopuszczalnego 24-godzinnego 50 pg/m3 dla pyfu

zawieszonego PM10 na stacji pomiarowej przy ul. Okrzei, Sielskiej iChetmickiej.
b) stq2enie Srednie roczne benzo(a)pirenu w pyle zawieszonym PM10, przekraczajqce

poziom docelowy, zmierzone na stacji przy ul. Okrzei.

Opinia Komisii stafei Radv Miasta
Informacja o stanie, jakoSci powietrza atmosferycznego na terenie strefy ,,miasto
Wfoclawek" za rok 2015 byla przedmiotem obrad Komisji Gospodarki Miejskiej iOchrony
Srodowiska, kt6ra po dokonaniu analizy przedmiotowego zagadnienia jednoglodnie

pozytywnie zaopiniowala przedlo2ona Informacjq. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie

Miasta PrzewodniczAcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera
dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radna Olga Krut-Horonzik poinformowala,2e w zwiqzku ze swoim wystapieniem do WIOS

otrzymaia odpowiedl z tej instytucji, i2 nie jest mo2liwe sfinansowanie oraz zainstalowanie
przeno6nej stacji pomiarowej na terenie Michelina, poniewai obecne stacje istniejEce na

terenie miasta idokonujqce pomiar6w zanieczyszczefi pou/ietrza sA wystarczajEce i spelniajq

swojq rolq w monitorowaniu stanu powietrza atmosferycznego. Pani radna wystqpowala o

stacjQ dokonujEca nie tylko pomiar6w w zakresie zanieczyszczenia powietrza zwiazanego, z

jakoSciq uiywanego opaiu, ale takie zan ieczyszczenia przeiazdowego zwiEzanego z

komunikacjq w Al. Jana Pawla ll. W zwiqzku z tym Pani radna zapytala o przyczyny, dla

kt6rych na ul. Chefmickiej usytuowana zostala przenoSna stacja pomiarowa w kontek5cie

otrzymanej odpowiedzi z WIOS.

Radna Ewa Szczepafiska przypomniala swojej przedm6wczyni fakt,2e stacja przenodna na ul.

Chefmickiej zostala zainstalowana w zwiEzku z dzialaniami interwencyjnymi podjqtymi przez

Paniq radnq u rzecznika Zaklad6w Azotowych Anvil oraz po rozmowach z dyrektorem WIOS.

Stacja jest przeno3na z tego powodu, ie korzystajq z niej inne miasta posiadajEce na swoim

terenie zakfady przemyslowe o wysokim steieniu zanieczyszczenia powietrza. Ponadto Pani

radna podziqkowala za przygotowanq Informacjq o stanie, jako6ci powietrza w mie6cie, o co

tak2e zabiegaia Pani radna. Z przedstawionego materialu wynika, jakie niekorzystne skutki

dla zdrowia ma pyl zawieszony PM 10, kt6ry oslabia uklad oddechowy, powoduje astmq,

alergiq iinne schorzenia. Natomiast inny wska2nik benzo(a)piren powoduje schorzenia

nowotworowe, a kujawsko-pomorskie jest na 2 miejscu w kraju pod wzglQdem

wsp6lczynnika zachorowalno6ci na raka. Dlatego zasadnym jest zdaniem Pani radnej
pozyskanie naklad6w finansowych z Ministerstwa Zdrowia na profilaktykQ chor6b ukfadu

oddechowego, co jest najistotn iejszym elementem w tej sirrawie.
Radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzif, ie ilosi stacji pomiarowych na terenie miasta nie

spowoduje polepszenia, jako6ci powietrza, dlatego te2 zdaniem Pana radnego naleiy podjqi
skuteczne dziatania zmierzajqce do poprawy jego jakoSci. Realizacja projektu likwidacji
niskich emisji w Sr6dmieiciu Wloclawka, kt6ry byt wsp6lfina nsowany ze Srodk6w UE

przyczynila sie do pewnych ograniczef emisji substancji szkodliwych, lecz naleiy szukai



innych rozwiqzari ograniczajqcych emisjq pyl6w poprzez wdroienie dziata6 zachqcajqcych

wtaicicieli nieruchomoSci do zmiany sposobu ogrzewania mieszka6.

Radna Olga Krut-Horonziak wyrazita slowa uznanie dla Pani radnej Ewy Szczepa6skiej za

podjqcie skutecznych dziatari, natomiast starania Pani radnej czynione od wielu jui lat z

niezrozumiaiych przyczyn nie znajdujq pozytywnego odzewu tym bardziej,2e ma to r6wnie2

zwiqzek ze zdrowiem mieszkaic6w nara2onych na szkodliwe dzialania pylu zawieszonego w

d zieln icy Michelin.
Radnv Rafal Sobolewski w swojej wypowiedzi przywolal uchwaiq, w kt6rej Rada Miasta
przyjqta Program majEcy na celu niwelowanie niskich emisji we Wloclawku. Pan radny byl
przeciwny przyjmowaniu tego Programu i wskazywal na wady, kt6re nie pozwalajq na

pozyskiwanie dodatkowych funduszy przez gminq, aby mieszkaricy mogli niwelowai niskie

emisje. Dlatego Pan radny skierowal wniosek do Prezydenta Miasta, aby wzorem innych

miast podjei dzialania zmierzajqce do pozyskania Srodk6w zewnetrznych, kt6re pozwolq na

eliminacjq zanieczyszczeri powietrza spowodowanych niskq emisjq.

Radnv Zbigniew Lewandowski zawnioskowat, aby na osiedlach dom6w jednorodzinnych lub

w budynkach gdzie wystepuje ogrzewanie piecowe WIOS dokonal sezonowego zbadania

za n ieczyszczen ia powietrza tak2e pod kqtem zanieczyszczef powstajqcych ze spalania

odpad6w. Sprawa dotyczy r6inych czqSci miasta i takie badanie byfoby wskazane jak

r6wnie2 podjqcie stosownych dziafai.

Wioclawku odnoszqc siq do poruszanych kwestii wyjaSnila m.in., 2e mobilna stacja

diagnostyczna zlokalizowana zostala przy ul. Chetmickiej z potrzeby globalnego objqcia

wpiywu miasta, na jakosd powietrza. Na terenie miasta przewaiajE wiatry z kierunk6w

zachodnich oraz poludniowo-zachod nich a najwiqksze ir6dla zanieczyszczefi znajdujq siq w

obszarze kierunku tych wiatr6w w zwiqzku z tym zostata wybrana stacja, kt6ra miata

zobrazowai wplyw czynnik6w z tych teren6w, na jakoii powietrza w miedcie. Lokalizacja

stacji musi uzyskai akceptacjq Instytutu Ochrony Srodowiska oraz byf reprezentatywna dla

wiqkszego obszaru. Lokalizacji stacji na osiedlu dom6w jednorodzinnych a szczeg6lnie na

osiedlu Michelin, kt6ry jest obszarem bardzo zalesionym bqdzie dawala obraz pomiarowy

dla bardzo malej powierzchni iw zaleino6ci od rodzaju opatu stosowanego przez

mieszka6c6w kilku dom6w jednorodzinnych przy kt6rych stacja bqdzie usytuowana np. w
przypadku ogrzewania gazem nie bedq wystqpowaty przekroczeni, natomiast w przypadku

spalaniu odpad6w oraz nagromadzonych w ciEgu miesiecy Smieci bqdq podwyiszone

wskainiki pylu oraz benzo(c)pirenu. Wynika to z braku Swiadomo5ci i edukacji oraz

,,oszczqdnoici" Srodk6w wlasnych niekt6rych mieszkaric6w takich osiedli czy tei kamienic, w

kt6rych jest ogrzewanie piecowe. Z tego tei powodu pomiary z tak zlokalizowanej stacji nie

sq miarodajne. Natomiast obowiqzek usytuowania stacji pomiarowych jest wymagany w

miejscach, w kt6rych za nieczyszczen ie powietrza jest najwiqksze. Dlatego te2 tego tvpu

stac.ia znajduje siq przy ul. Okrzei iopr6cz niskiej emisji wplyw na za nieczyszczen ie powietrza

ma r6wnie2 komunikacja. Ponadto na podkre6lenie zastuguje fakt, ii WIOS posiada

uprawnienia kontrolne w celu dokonania pomiar6w za n ieczyszczen ia powietrza, lecz nie

obejmujq one wej6cia na teren prywatnych posesji w celu zbadania, jakiego paliwa uiywa
wla(ciciel do ogrzewania swojej posiadlo6ci, kontrole mogq byd przeprowadzane jedynie w
przypadku prowadzenia dzialalnoici gospodarczej.



Po wyczerpaniu glos6w w dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw
Chmielewski poddal pod gtosowanie przyjqcie przer Radq Miasta zaprezentowanej
Informacji o stanie, jakodci powietrza atmosferycznego na terenie strefy ,,miasto
Wloclawek" za rok 2015.
W wvniku gtosowania przeorowadzonego w obecnoici 22 radnvch, za przvieciem ww.
Informacii opowiedzialo sie 20 radnvch, orzv 1 gtosie przeciwnvm oraz 1 stosie
wstrzvmuiacvm sie.

W (wietle powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski
poinformowal, ie w rezultacie dokonanego glosowania Rada Miasta przyjqla przedmiotowq

Informacjq w zaprezentowanym brzmieniu.

Informacja - zalqcznik do protokotu.

Ad.4
Projekt uchwaty w sprawie przyjqcia ,,Raportu z realizacji Programu ochrony Srodowiska
przed halasem dla miasta Wlocfawek za 2015 rok".

wprowadzenia do zagadnienia dokonata Dvrektor wvdziafu srodowiska Pani Monika

Szudzikowska informujqc, ie Program ochrony Srodowiska przed hafasem dla miasta

wlocfawek zostaf uchwalony przez Radq Miasta wloclawek w dniu 26.08.2013 r. Punktem

wyjScia do opracowania programu naprawczego dla teren6w, na kt6rych poziom halasu

przekracza poziom dopuszczalny byta wykonana w 2072 r. mapa akustyczna. Celem

programu jest dostosowanie poziomu halasu do wymaganych standard6w, jako(ci

6rodowiska. Efektem mapy jest szczeg6lowa lokalizacja teren6w, na kt6rych zostaly

przekroczone poziomy dopuszczalne oraz okreSlenie liczby mieszka6c6w nara2onych na

ponadnormatywny hafas. Wyniki mapy akustycznej jednoznacznie wskazujq,2e gl6wnym

ir6dlem zagro2eri klimatu akustycznego miasta jest halas drogowy, zai w niewielkim stopniu

halas przemyslowy ikolejowy. Tereny naraione na halas drogowy polo2one sq wzdlu2 ulic:

Torufiska, Okrzei, Wronia, Kruszyriska, Al. Jana Pawia ll, Wieniecka, Stod6lna, Brzeska.

Halasem przemysfowym zagroione sq jedynie tereny zlokalizowane w bezposrednim

sEsiedztwie kilku zaklad6w. Tereny zagro2one halasem kolejowym polo2one sq wzdlui

torowiska linii kolejowej nr 18. sa to ulice: zatorze i Inowroctawska, Promienna, ceglana i

sienna. ujQte w Programie dziatania naprawcze podzielono na dwie grupy: dziatania gl6wne

i dzialania wspomagajqce.
Dzialania gl6wne zwiqzane sq z bezpo6rednim ograniczeniem lub wyeliminowaniem
przekroczefi dopuszczalnych poziom6w halasu w (rodowisku. Dotycza wymiany nawierzchni

d169, ograniczenia prqdkoSci ruchu imodernizacji torowiska kolejowej linii nr 18. w5r6d 21

wymienionych dziatari 19 dotyczyly halasu drogowego i 2 halasu tramwajowego.

Dzialania wspomagajace sq r6wnie waine, choi nie wiqiq siq bezpoSrednio z uzyskaniem

mierzalnego, konkretnego efektu ekologicznego w postaci redukcji hatasu. Wyznaczono 3

gl6wne obszary dzialari: planowanie izagospodarowanie przestrzenne, sterowanie ruchem

w mie6cie, edukacja ekologiczna. Niniejszy raport jest drugim raportem i obejmuje

zestawienie dziafari podjqtych w 2015 r. Pierwszy raport natomiast zawieral informacje o

zadaniach zrealizowanych w ZOt4 r,
Tak, wiqc w roku 2014 wykonano du2q czqSi z 79 zadan zaproponowanych do realizacji dla

halasu drogowego. Byly to:



1. przebudowa drogi krajowej nr 1- os. Zazamcze

2. przebudowa drogi krajowej nr 1- os. Al. Kazimierza Widlkiego
3. remont ul. Kruszyriskiej
4. remont ul. Wroniej
5. przebudowa ul. Kapitulnej - na odcinku od ul. Dlugiej do ul. Okrzei i na odcinku od ul

Gajowej do ul. Wyspia6skiego
6. zmniejszenie nateZenia ruchu na ul. Kaliskiej po realizacji inwestycji pn. Budowa Alei

K16lowej Jadwigi

7. przebudowa drogi wojew6dzkiej nr 252 Inowroclaw-Wtoctawek-odcinek na terenie

miasta o dlugo5ci 950 m
8. ul. Pfocka -wymiana nawierzchni na asfalt o dobrych parametrach akustycznych

W roku 2015 wykonano 3 zadania, sq to:
1. rewitalizacja Starego Miasta -przebudowa ulic: Ma6lana, Tumska, Zamcza, Gdaiska,

Szpich lerna, Browarna, Sw. Jana

2. zmniejszenie natqienia ruchu w wyniku budowy autostrady A1

3. przebudowa ul. Ptockiej -droga krajowa nr 62

w sumie zrealizowano w caioSci 11 zadari, 8 zadari pozostalo do realizacji, z czego 3 zadania

zostaly czqSciowo zrealizowane.
Dwa zadania z zakresu halasu kolejowego nadal oczekujq na realizacjq. wg. zapewnie6 PKP

prace, jakie majq zostai wykonane na linii kolejowej nr 18 na odcinku Kutno-Torufi Gl6wny

zostaiy wpisane na listQ projekt6w podstawowych finansowanych z Funduszu sp6jnosci.

Aktualnie opracowywana jest dokumentacja przed projektowa, w tym analiza akustyczna.

Zadania wspomagajqce dziatania gl6wne, tj. planowanie izagospodarowanie przestrzenne,

edukacja ekologiczna oraz sterowanie ruchem w mieicie prowadzone sE na bieiqco.

Z uwagi na zbliiajqcy siq termin (2OI7 r.\ wykonania aktualizacji Programu ochrony

Srodowiska przed halasem dla miasta wloclawek w drugim kwartale tego roku rozpocznq siq

prace przygotowawcze do sporzqdzenia nowej mapy akustycznei, a nastepnie noweSo

programu ochrony przed halasem, kt6ry bqdzie uwzglqdnial nowe zadania inwestycyjne w

perspektywie realizacyjnej na kolejne 4lata.

Opinia komisii stalei Radv Miasta

Projekt uchwaly analizowala podczas obrad Komisja Gospodarki Miejskiej i ochrony

Srodowiska, kt6rej pozytywna opiniQ o zaproponowanych zmianach przedstawit radnym

Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowat, 2e otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

W dvskusii udziat wzieli:
Radna olga Krut-Horonziak stwierdzila, 2e protestuje przeciwko wypowiedzi

zaprezentowanej wcze(niej, kt6ra dzieli mieszkaric6w dom6w jednorodzinnych w tym

r6wniei mieszkaric6w Michelina na grupQ, kt6ra u2ywa do ogrzewania swoich dom6w

paliwa, kt6re nie zanieczyszcza powietrza itakich, kt6rzy spalajq wytqcznie odpady w celu

ogrzania dom6w. Ponadto Pani radna zakwestionowafa tak2e wypowiedi na temat braku

mo2liwoici zainstalowania mobilnej stacji pomiarowej na terenie Michelina z uwagi na
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obwarowania prawne w tym zakresie. W zwiqzku z tym Pani radna zadeklarowafa

umoiliwienie WIOS zainstalowania stacji pomiarowej na tdrenie wlasnej nieruchomo6ci.

Wobec braku innych zgloszed do zabrania glosu w dyskusji nad przedstawionym

zagadnieniem Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod

gtosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie przyjqcia ,,Raportu z realizacji Programu

ochronv Srodowiska przed halasem dla miasta Wloclawek za 2oI5 rok" .

W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 21 radnvch, za orzvieciem uchwatv

radni opowiedzieli sie iednomvSlnie, glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.
Wobec powy2szego PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski

poinformowat, ie w rezultacie dokonanego gfosowania Rada Miasta podjqla uchwafq w

zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata- zalqcznik do protokolu.

Ad.5
Sprawozdanie z dzialalnoici Srodowiskowego Domu Samopomocy we Wloclawku za rok

budietowy 2015.

sprawozdanie w przedmiotowej sprawie przedstawila Pani El2bieta Rutkowska Dvrektor

Srodowiskowego Domu Samopomocv we Wtoclawku, informujac, 2e w roku 2015 r'
plac6wka realizowala zadania zgodnie z zaloionym planem pracy. zaplanowane cele i

zadania oraz praca z uczestnikiem zostaly zrealizowane w bardzo dobrym zakresie.

Dziqki treningom z zakresu psychoedukacji, terapii psychologicznej, rehabilitacji funkcji

poznawczych czy terapii ruchowej wzrosfa wiedza uczestnik6w o chorobach z zakresu

zdrowia psychicznego oraz poziom SwiadomoSci dotyczqcy profilaktyki zdrowia psychicznego

i zachowai prozdrowotnych. Treningi umiejqtno6ci spolecznych oraz funkcjonowania w

2yciu codziennym wyksztatcily, ewentualnie podtrzymaty czy tei rozwinely u uczestnikow

umiejqtnoSci niezbqdne do poprawy, jako6ci 2ycia izaradnoSci iyciowej. Poprzez udzial w

wielu wydarzeniach kulturalnych uczestnicy stali siq bardziej samodzielni, odwaini, otwarci

na nowe doSwiadczenia - jeden z uczestnik6w podjql naukq w szkole Sredniej. Trening

umiejQtnego spqdzania iwykorzystania czasu wolnego oraz terapia zajqciowa sq niezwykle

wainym elementem terapeutycznym. Uczestnicy SDS dysponujq ogromna ilosciq czasu

wolnego. Niezmiernie wa2nym zagadnieniem jest wyksztalcenie i ugruntowanie

prawidlowvch nawyk6w dotyczqcych zagospodarowan ia i wykorzystania tego czasu. Funkcja

spoleczna czasu wolnego polega na aktywizowaniu, wlqczeniu do 2ycia spotecznego, aby w

rezultacie wyksztalcic umiejgtnosd Swiadomego w nim uczestnictwa, co z kolei pomaga i

ulatwia pod porzqd kowan ie siq normom i obyczajom,'a tym samym zwiqksza poziom

akceptacji spofecznej dla os6b przewlekle chorujqcych psychicznie. Muzykoterapia jak sama

nazwa wskazuje jest procesem terapeutycznym realizowanym poprzez muzyke. lest

oddzialywaniem wieloplaszczyznowym. Z jednej strony ma walory estetyczne zwiQzane z

uwra2liwieniem na diwiek i muzykq poprzez jej sluchania. Z drugiej strony poprawia nastr6j,

rozladowuje napiqcia iaktywizuje emocjonalnie, a ponadto poszerza zainteresowania iw
spos6b akceptowany zagospodarowuje czas wolny. lstotnym elementem zajqi

terapeutycznych realizowanych w 5OS byiy warsztaty aktywizacji zawodowej, kt6re
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przybliialy uczestnikom aktualna problematvkQ rynku pracy. Z punktu widzenia

dlugofalowego procesu rehabilitacji psychiatrycznej bardzo wa2nym zagadnieniem jest

szeroko rozumiane poradnictwo: socjalne iterapeutyczne. Zajqcia w tym zakresie pozwalaiq

wyposa2yi uczestnik6w w wiedzq o przyslugujqcych im iwiadczeniach np. z systemu

zabezpieczenia spolecznego. Ponadto udzielane porady terapeutyczne pozwalajq na szybkq

interwencjq w sytuacji kryzysu majqcego bardzo 162norodne podlo2e. W odniesieniu do

os6b przewlekle psychicznie chorych jest to niezwykle istotne dla powstrzymania

ewentualnych zachowad niepoiqdanych. Pozostale formy dziatalnoici SDS takie jak

dzialalnoSi artystyczna, udzialy w konkursach, turniejach, kiermaszach, spotkaniach z

rodzinami uczestnik6w czy tei ze spolecznolciq lokalnq stanowiq niezwykle wa2ny element

dzialalnoici Srodowiskowego Domu Samopomocy we Wloclawku. Uczestnicy nabyli nowe

umiejqtnoSci i kompetencje, kt6re przyczynify siq do poprawy, jakoSci ich 2ycia oraz

przybli2yfy mo2liwoid osiqgania pozycji spotecznej dostQpnej osobom zdrowym zapobiegajqc

wykluczeniu spotecznemu os6b z zaburzeniami psychicznymi. Srodowiskowy Dom

Samopomocy we Wtoclawku to wyspecjalizowana jednostka przeciwdzialajqca

marginalizacji i wykluczeniu spolecznemu oraz 6wiadczqcq dzienne uslugi w zakresie

wsparcia terapeutycznego, edukacyjnego, opieki i podstawowych uslug bytowych dla os6b z

zaburzeniami psychicznymi. Niestety liczba miejsc w plac6wce (40) jest ograniczona i nie

zaspokaja zapotrzebowania mieszkaric6w miasta na tego typu ustugi. Do6wiadczenie SDS

pokazuje, ie na terenie Wtoclawka istnieje du2e zapotrzebowanie na ustugi spoleczne, w

szczeg6lno5ci irodowiskowe, opiekudcze 6wiadczone dla os6b przewlekle chorujqcych

psychicznie w r6inych kategoriach wiekowych. Od stycznia 2014r. wszystkie miejsca w

plac6wce sq wykorzystane, a w Miejskim O6rodku Pomocy Rodzinie we Wtoctawku, kt6ry w

procesie admin istracyjnym wydaje decyzje kierulqce na pobyt do SDS, utworzona zostala

lista os6b oczekujqcych na skierowanie do plac6wki. Ponadto rodzice i stowarzyszenia

dzialajqce na rzecz dzieci z n iepelnosprawnoscia intelektualna sygnalizujE potrzebQ

zwiqkszenia dostqpnogci do tego typu uslug - szczeg6lnie w odniesieniu do dzieci po 25-roku

2ycia, kt6re koriczq edukacjq w szkolnictwie specjalnym inie ma dla nich innej oferty
wsparcia Srodowiskowego. Stad tez zasadne sE dziatania majqce na celu zwiqkszenie

dostqpnosci do ustug spolecznych - w szczeg6lnoSci do usiug irodowiskowych, opiekudczych

oraz wsparcia rodziny. Elementem wspomagajecym ten proces jest pro.lekt zakladajqcy

utworzenie w strukturach Sos, xLueu SAMoPOMocY ,,Rozumiem i wspieram", kt6ry

zwiqkszy dostqpno6i do uslug spolecznych, w szczeg6lno6ci do uslug Srodowiskowych i

opiekuriczych oraz przyczyni siq do poprawy jakoSci 2ycia os6b z zaburzeniami psychicznymi,

kt6re w spos6b szczeg6lny zagro2one sq wykluczeniem spolecznym. Dzialalnoii
adresowana bqdzie do grupy 20 os6b, kt6ra w zale2noici od stwierdzonych deficyt6w i

okreSlonych dysfunkcji mo2e zostai podzielona na mniejsze grupy, dla kt6rych zostanE

zaplanowane stosowne rodzaje zajqi terapeutycznych. Zadanie obejmuje stworzenie dla

uczestnik6w odpowiednich warunk6w do nawiqzywania relacji interpersonalnych,

nabywania nowych umiejqtnosci i kompetencji pomocnych w codziennym Zyciu i

funkcjonowaniu spofecznym, podnoszeniu samooceny, a tak2e pomoc w aktywnym udziale

w iyciu spoteczno5ci lokalnej, edukacjq iwsparcie dla rodzin oraz integracjq tej grupy os6b.

OkreSlone dzialania i zajecia terapeutyczno-tren ingowe o charakterze edukacyjnym,
poznawczym i integracyjnym zwiqkszq, wiqc dostqp do uslug spotecznych.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta



Sprawozdanie z dzialalno6ci Domu Samopomocy bylo przedmiotem obrad Komisji Tdrowia,
Rodziny iOpieki Spolecznej, kt6ra po rozpatrzeniu przedniiotowego zagadnienia poz$ywnie
zaopiniowaia przedfo2one Sprawozdanie. Opiniq w powyiszej sprawie przedstawif Radzie

Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowai, ie otwiera
dyskusjq nad przedstawionym Sprawozdaniem.

Wobec braku zgfoszeri do zabrania glosu w dyskusji ze strony radnych, Przewodniczqcy Rady

Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddai pod glosowanie przyjqcie przedstawionego

Sorawozdania

W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 21 radnvch, za przvieciem

Sprawozdanie z dzialalnoici Srodowiskoweso Domu Samopomocv we Wloclawku za rok

bud2etowv 2015 radni opowiedzieli sie iednomvSlnie. gtos6w orzeciwnvch oraz

wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.
Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski

poinformowat,2e w rezultacie dokonanego glosowania ww. Sprawozdanie zostato przyjQte

przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Sprawozdanie - zalqcznik do protokolu.

Ad.6
Projekt uchwaly w sprawie przyjqcia sprawozdania z dziafalno6ci Miejskiego oirodka
Pomocy Rodzinie we Wlocfawku i innych samorzQdowych jednostek organizacyjnych

pomocy spolecznej oraz z realizacji zadai Miejskiego O6rodka Pomocy Rodzinie we

Wloclawku z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastqpczej oraz plac6wek

opiekuriczo-wychowawczych, za 2015 rok.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Dvrektor Mieiskieso Oirodka Pomocv Rodzinie Pan

Piotr Grudzi6ski informuiac. i2 obowiezek przedstawienia Radzie Miasta rocznego

sprawozdania z dzialalnoSci Miejskiego osrodka Pomocy Rodzinie naklada na Dyrektora

jednostki art.11o ust. 9 i art. 112 ust.12 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy

spofecznej. W przedkladanym sprawozdaniu Miejskiego Oirodka Pomocy Rodzinie we

Wloclawku, uwzglqdnia siq realizacjq wszystkich zadah nale2qcych do kompetencji MOPR,

kt6re wynikajA z nastqpujqcych przepis6w prawa: ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy

spolecznej, ustawy z 27 sierpnia 1997 r. o rehabilitacji zawodowej i spolecznej oraz

zatrudnianiu os6b n iepetnosprawnych, ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o dodatkach

mieszkaniowych, ustawy z dnia 28 listopada 2003 r. o lwiadczeniach rodzinnych, ustawy z

dnia 4 kwietnia 2OL4 r. o ustaleniu i wypiacie zasitk6w dla opiekun6w ustawy z dnia 7

wrzeinia 2OO7 r. o pomocy osobom uprawnionym do aliment6w, ustawa z dnia 13 czerwca

2003 roku o zatrudnieniu socjalnym ustawy z dnia 26 paidziern ika 1982 r. o wychowaniu w

trzeiwoici i przeciwdziatan iu alkoholizmowi, ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o

przeciwdziatan iu przemocy w rodzinie. Ponadto zgodnie art' 179 ust. 1 i art. 182 ust. 5

ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny isystemie pieczy zastqpczej, Miejski



Oirodek Pomocy Rodzinie we Wloclawku, przedklada i6wnie2 sprawozdanie z realizacji

zadari gminy i powiatu wynikajqcych z cwowanej ustawy wraz z zestawieniem potrzeb w
zakresie systemu pieczy zastqpczej. Przedmiotowa informacja uwzglqdnia jednostkowe

sprawozdania dotyczqce:
. pracy z rodzinq przeiywajqcq trudno6ci w wypelnianiu funkcji opiekuiczo-

wychowawczej,
. pomocy w opiece i wychowaniu dziecka,
. zadai organizatora rodzinnej pieczy zastqpczei,
. zapewnienia dzieciom pieczy w rodzinach zastQpczych i plac6wkach opieku6czo-

wychowawczych,
o dzialalnoici plac6wek wsparcia dziennego,
. organizowania wsparcia osobom usamodzieln ianym opuszczaiqcym rodzinnq

i instytucjonalnQ pieczQ zastepcza,
r dzialalnoici cafodobowych plac6wek opiekuiczo-wychowawczych,.

Opinia Komisii stafei Radv Miasta:

Opiniq o projekcie uchwaiy przedstawil Radzie Miasta Wiceprzewodn iczAcy Komisji

Porzqdku Prawnego iPublicznego radny Damian chelminiak informujqc,2e po rozpatrzeniu

przedmiotowego zagadnienia Komisja pozytywnie zaopiniowala przedloiony projekt

uchwaty.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowaf, 2e otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

W dvskusii udzial wzieli:
RadnV Krzvsztof Kukucki stwierdzil, ie z przedstawionego materiatu wynika, 2e 1/5

mieszkaric6w miasta objeta jest pomocq spolecznq ijest to wstyd dla wszystkich elit, kt6re

sprawowaly wladzq przez ostatnich 25 lat iiwiadczy to o niewydolnoSci paristwa w tym

obszarze dzialania.

wobec braku uwag oraz innych glos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny

Jaroslaw Chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie przedstawionego projektu uchwaly

w sprawie przyjqcia sprawozdania z dzialalno6ci Miejskiego osrodka Pomocy Rodzinie we

wloclawku i innych samorzadowych jednostek organizacyjnych pomocy spolecznej oraz

z realizacji zadari Miejskiego Oirodka Pomocy Rodzinie we Wloclawku z zakresu wspierania

rodziny i systemu pieczy zastqpczej oraz plac6wek opiekuriczo-wychowawczych, za 2075

rok.

radni opowiedzieli sie iednomvdlnie, gtos6w przeciwnvch oraz wstrzVmuiacvch sie nie

stwierdzono.
Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski

poinformowat, ie w rezultacie dokonanego glosowania uchwala zostata podjQta przez Radq

Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokoiu.



Ad.7
Projekt uchwaiy zmieniajecej uchwalQ w sprawie nadania Statutu Miejskiemu OSrodkowi
Pomocy Rodzinie we Wlocfawku.

Informacji na temat proponowanego projektu uchwaty udzielil Dvrektor Mieiskiego Oirodka
Pomocv Rodzinie Piotr Grudziiski informujqc, ie zgodnie z ustawE z dnia 11 lutego 2016 r. o
pomocy paistwa w wychowywaniu dzieci organy gminy wyznaczajq lub tworzq jednostke

organizacyjnq wla5ciwq do realizacji zadari z zakresu Swiadczenia wychowawczego. W
Gminie Miasto Wloclawek, jako wlaSciwa jednostka organizacyjna zostal wyznaczony Miejski

Oirodek Pomocy Rodzinie we Wtoctawku - Zarzqdzenie Nr 56 /2016 r. Prezydenta Miasta

Wlociawek z dnia 09 marca 2016 roku w sprawie wyznaczenia Miejskiego Oirodka Pomocy

Rodzinie we Wtoclawku, jako jednostki wlaSciwej do realizacji zada6 z zakresu Swiadczenia

wycnowawczego.
W zwiqzku z powy2szym zachodzi koniecznoii rozszerzenia katalogu zada6 realizowanych
przez Miejski OSrodek Pomocy Rodzinie we Wloclawku, okreSlonych w Statucie Miejskiego

Oirodka Pomocy we Wloclawku nadanym Uchwalq Rady Miasta Wtoctawek Nr X/69/2015
Radv Miasta Wloclawek z dnia 3l sieronia 2015 r.

Opinia Komisii stafei Radv Miasta
Przedlo2ony projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki

Spolecznej, kt6ra rozpatrzyla oraz poz6ywnie zaopiniowata uchwale. Opiniq przedstawil

Radzie Miasta PrzewodniczQcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv J6zef Mazierski w zwiqzku z programem rzadowym Rodzina 500* zapytal czy MOPR

jest przygotowany organizacyjnie do realizacji tego przedsiqwziqcia z dniem 01 kwietnia br.

Dvrektor Mieiskiego Osrodka Pomocv Rodzinie Piotr Grudzi6ski wYja6nil, ie czynione sq

wszelkie starania przygotowujece jednostkq do realizacji zadania. Nie bqdzie w tym celu

powolanej nowej kom6rki organizacyjnej, a zadania te bqdq realizowane w dziale Swiadczei

rodzinnych, z uwagi na to, ie ze wzgled6w lokalowych dzial ten nie jest w stanie obstu2yi

wszystkich zglaszajqcych siq, zostalo na ten cel zaadaptowane pomieszczenie w budynku
przy ul. Ogniowej, w kt6rym znajdowai sig bqdzie punkt obslugi interesant6w, program

obslugiwany bqdzie przez obecnych pracownik6w z pomoca sta2yst6w z PUP bqdzie to 12

stanowisk do obsfugi 8 tys. wniosk6w, na.lwiqkszy problem stanowi przygotowanie

sprzetowe, na kt6re brak jest pokrycia 6rodk6w finansowych w bud2ecie, po otrzymaniu

decyzji od Wojewody zostanq ogloszone przetargi na dostawq sprzQtu komputerowego a do

tego czasy wykorzystywany bqdzie sprzqt bqdqcy w posiadaniu O6rodka. Ponadto wydlu2ony

bqdzie od dnia 01 kwietnia br. do godz. I70o czas pracy MOPR, by umo2liwii osobom
pracujqcym zatatwienie formalnoSci.

Po wyczerpaniu glos6w w dyskusji na temat procedowanego punktu porzqdku obrad

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie



projektu uchwaly zmieniajEcej uchwafe w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Oirodkowi
Pomocv Rodzinie we Wloclawku.

W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 23 radnvch za podieciem uchwafv

radni opowiedzieli sie iednomvllnie. przv braku glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch

sis
Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e uchwala zostala podjQta

przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa - zalqcznik do protokolu.

Ad.8
Projekt uchwaly w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie,
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytk6w,
znajdujqcym sie na terenie Gminy Miasto Wloclawek.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Dvrektor Wvdzialu Urbanistvki i Architekturv
Jolanta Stariczak wyjaSniajqc,2e podstawq do sporzqdzenia niniejszej uchwaly Rady Miasta

Wtoclawek jest art.81 ust. 1 ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie zabytk6w i opiece nad

zabytkami.W zwiqzku z weryfikacjq uchwaty nr 85/X/2OO7 Rady Miasta Wloclawek z dnia 27

sierpnia 2007 r. w sprawie okre6lenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie,

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytk6w z

obowiEzujacymi przepisami prawa, w tym prawem europejskim w zakresie udzielania
pomocy de minimis - tj. nowego rozporzqdzenia Komisji (UE) Nr 1407/2013 z dnia 18

grudnia 2013 r. w sprawie stosowania art. 107 i 108 Traktatu o funkcjonowaniu Unii

Europejskiej do pomocy de minimis, zaistniata koniecznoSd zastEpienia jej przedioionym

Wysokiej Radzie projektem uchwafy. Z uwagi na ograniczony zakres czasowy obowiqzywania

ww. rozporzqdzenia Komisji pomocy de minimis na podstawie niniejszej uchwaly bqdzie

mo2na udzielai do dnia 31 grudnia 2020 r. Jednoczeinie proponowane w przedmiotowym
projekcie uchwaly rozwiqzania prawne przyczyniq siq do uproszczenia i doprecyzowania

warunk6w ubiegania siq o przedmiotowE dotacjQ. Zmianie ulegnie takie termin naboru

wniosk6w o udzielenie dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytk6w z dnia ,,31 marca" na dzie6,,15
lutego roku, w kt6rym dotacja ma byi udzielona". Stworzy to mo2liwoii wydfu2enia okresu

realizacji objetych dotacjq prac lub rob6t budowlanych wykonywanych przy obiektach

zabytkowych. Konsekwentnie przyspieszy r6wniei procedurq zwiqzanq z dodatkowym
naborem wniosk6w i przeprowadzen iem procedury przyznania dotacji w ewentualnym
naborze jeszcze przed okresem letnim. Nadmieniam, 2e zgodnie z art. 7 ust. 3 ustawy z dnia

30 kwietnia 2OO4 r. o postepowaniu w sprawach dotyczqcych pomocy publicznej projekt

uchwaty zostat zgloszony Prezesowi Urzqdu Ochrony Kon kurencji

i Konsument6w. Przyjqcie niniejszej uchwaly przyczyni siq do bardziej intensywnego

wspierania i uzupelniania dzialari wtaicicieli i posiadaczy zabytk6w na rzecz wla6ciwej

ochrony, poprawy stanu i odpowiedniego utrzymania wartoiciowych elementami substancji
zabytkowej, przy jednoczesnym ich Swiadomym uczestnictwie w zachowaniu dziedzictwa
kulturowego ikreowaniu nale2ytego wizerunku naszego miasta. Stworzy r6wniei wieksza
moiliwoii inicjowania, wspomagania i koordynowania szerzej pojqtej dziatalnoici

TTJ



konserwatorskiej, majqcej na celu trwafe zabezpieczenie zabytk6w i krajobrazu

kulturowego, tworzacych ramy przestrzeni publicznej i bqdqcych materialnym Sladem
przeszlo5ci naszego Miasta.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Przedlo2ony projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Kultury i Sportu, kt6ra
rozpatrzyfa oraz jednomySlnie pozytywnie zaopiniowala zaproponowane rozwiqzania.

Opiniq przedstawit Radzie Miasta PrzewodniczQcy Komisji radny Krystian Luczak.

Przewodniczacy Rady Miasta radny Jarosfaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

W dvskusii udziat wzieli:
Radna Olea Krut-Horonziak zabierajqc glos w przedmiotowej sprawie stwierdzila, 2e biorqc
pod uwagq tempo zmniejszania (rodk6w finansowych na ochronq obiekt6w zabytkowych

oraz ochronq dziedzictwa narodowego, naleiy sqdzif, 2e w niedfugim czasie pozostanie

wylqcznie uchwafa. Dla przypomnienia Pani radna podala wysokoSci irodk6w finansowych w

latach ubieglych przeznaczone na ww. cele a mianowicie byly to kwoty zmniejszajqce siq

sukcesywnie w wysoko5ci 1.200 tyS. zl. nastqpnie 900 tyS. zl. 700 ty6. zl. 500 tys. zl. do

obecnych 300 ty(. zl.

Po wyczerpaniu gtos6w w dyskusji na temat procedowaneSo punktu porzqdku obrad

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie

projektu uchwaly w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie,

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do re.iestru zabytk6w,

znajdujqcym siQ na terenie Gminy Miasto Wfoclawek.

radni opowiedzieli sie iednomv5lnie przv braku slos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvm sie.

Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwata zostata podjqta

przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata - zaiqcznik do protokolu.

Po zakoriczeniu procedowania, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski

poinformowaf,2e ogfasza 5 minutowa przerwe w obradach

Przerwa w obradach

Wznowienie obrad po przerwie.
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Ad.9
Projekt uchwaty w sprawie zamiaru utworzenia samorzedowej jednostki organizacyjnej
pod nazwq Centrum Uslug Wsp6lnych Plac6wek OSwiatowych we Wfoclawku.

Jak wyjainila Dvrektor Wvdzialu Edukacii i Rozwoiu Spoteczneso Asnieszka Bialopiotrowicz
informujqc, ie zgodnie z art. 1Oa ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorzqdzie gminnym,

kt6ry wszedt w iycie w dniu 01 stycznia 2016 roku, gmina moie zapewnii wsp6lnq obstugq,

w szczeg6lnoici administracyjnq, finansowq i organizacyjnE m. in. jednostkom

organizacyjnym gminy zaliczanym do sektora finans6w publicznych. Wsp6lnq obslugq mo2e

prowadzi6 urzqd gminy, inna jednostka organizacyjna gminy, jednostka organizacyjna

zwiqzku miqdzygminnego lub jednostka organizacyjna zwiAzku powiatowo - gminnego' W

zwiqzku z modyfikacjq art.5 ust.9 ustawy o systemie o6wiaty podstawa prawna powofania

Miejskiego Zespolu Obsfugi Przedszkoli ulega uchyleniu (zmiana ma charakter doprecyzujqcy

- przepis zostal utrzymany, ale dotyczy ju2 tylko szk6l n iesamorzedowych), zachodzi, wiqc

koniecznoSd jego likwidacji, poniewa2 z dniem 7.OL2077 roku traci moc uchwala Nr

xl/L78/tl Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 czerwca 2011 roku w sprowie utworzenio

gminnej jednostki bud2etowej o nozwie Mieiski zesp6l obslugi Przedszkoli we wloclowku. w
to miejsce proponuje siq utworzenie wyspecjalizowanei jednostki budietowej, ktorej

dziaialnoii bqdzie rozszerzona i obejmowad bqdzie obslugq finansowo - ksiqgowq nie tylko

przedszkola, ale r6wnie2 szkoly podstawowe, gimnazja ilicea, co w znacznym stopniu utatwi

proces zarzqdzania oSwiata.

R6wniei zmiany w ustawie o podatku VAT, kt6re wejdq w iycie od 01.01.2017 roku

zmuszajq gminy do wdroienia procedur kompleksowego zarzqdzania i centralizacji rozliczen

podatku vAT. Gminy powinny rozliczai siq wsp6lnie ze swoimi jednostkami organizacyjnymi,

bo te nie mogq byi uznane za samodzielnych podatnik6w podatku VAT.

utworzenie wyspecjalizowanej jednostki budietowej pozwoli nadzorowai proces

raportowania podatkowego tak, 2eby odpowiednio zarzqdza( ryzykiem od powiedzialno5ci

karno-skarbowej, kt6ry jest obecnie szczeg6lnie trudny. Okres przejsciowy (od wrzeinia do

grudnia) pozwolifby odpowiednio przygotowai siq do zmiany oraz do prowadzenia rozliczeri

w spos6b poprawny. utworzenie centrum wplynie r6wniei na konsolidacjq organizacyjnE,

m. in. w zakresie uslug finansowo - ksiqgowych. Poprawi efektywno6d ijakoSi Swiadczonych

uslug poprzez wyeliminowanie powielania powtarzalnych czynnoSci, niewchodzqcych w

podstawowy zakres dziatalnodci danej .iednostki'
Ponadto Pani Dyrektor poinformowala, 2e do obslugi cUW zaplanowano 70 etat6w, w tym

sq etaty do obsiugi pionu finansowo-ksiqgowego oraz etaty dla os6b obslugujacych budynek

i calq plac6wkq. W chwili obecnej w pionie ksiqgowym'zatrudnione sq 64 osoby, 9 os6b

nabylo praw emerytalnych. Prawdopodobnie po utworzeniu CUW zatrudnionych bqdzie w

tym pionie 63 osoby. Proponuje siQ nastepujEcy schemat przy podziale etat6w: po 1 etacie

dyrektor, zastqpca dyrektora, gt6wny ksiqgowy, zastepca gl6wnego ksiqgowego, informatyk,

5 etat6w do obslugi kas, 46 etat6w z pionu ksiqgowego plac6wek oraz 6 etat6w z pionu

obslugi szk6l i przedszkoli, 1 etat kasowy, 2 etaty os6b obslugujqcych faktury i przelewy, 1

etat do obslugi sekretariatu, 1 etat kierownika gospodarczego oraz 2 etaty zwiEzane z

obslugq CUW, fqcznie bqdzie to 70 etat6w w tym 53 etaty 6ci5le zwiqzane z obslugq

finansowo-ksiqgowE. Obsluga CUW objetych bqdzie 20 plac6wek, w kt6rych nastEpi

standaryzacja uslug oraz zarobk6w, kt6re zostanq ujednolicone.

18



Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Przedlo2ony projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Edukacji, kt6ra rozpatrzyla

oraz pozytywnie zaopiniowala zaproponowane zmiany. Opiniq przedstawiia Radzie Miasta

Przewodniczqca Komisji radna Mariola Gawlowska.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

W dvskusii udziaf wzieli:
Radna Olga Krut-Horonziak zapytala czy w powy2szej sprawie swoje zdanie wyrazit zwiEzek

zawodowy a takie poprosila przedstawienie jego opinii jeszcze przed podjqciem dyskusji.

Dvrektor Wvdziatu Edukacii i Spraw Spolecznvch Agnieszka Biafopiotrowicz wyjadnila, 2e nie

jest w posiadaniu takiei opinii, poniewa2 dopiero podjqcie przez Radq Miasta uchwaiy o

zamiarze utworzenia plac6wki umoiliwi podjqcie rozm6w ze zwiqzkami zawodowymi,

konsultacje z pracownikami oraz dyrektorami.
Radna olga Krut-Horonziak stwierdzila, 2e w zwiqzku z tym nie ma opinii zwiazk6w

zawodowych na etapie inicjowania prac nad powstaniem CUW.

Zastepca Prezvdenta Miasta Barbara Moraczewska wyja6nita, 2e w poruszanej sprawie

odbylo siq spotkanie ze zwiqzkami zawodowymi, zar6wno ze Zwiqzkiem Zawodowym

,,Solidarnoii" jak i Zwiqzkiem Zawodowym Nauczycieli, kt6rym znane jest stanowisko

dotyczEce utworzenia cUW, poniewa2 obecna uchwala jest dokumentem intencyjnym w

zwiqzku z tym nie bylo potrzeby dokonywania ustalefi pisemnych' Ponadto Pani

wiceprezydent poinformowala, 2e tworzenie jednostki nie leiy w kompetencja zNP czy tez

NSZZ ,,Solidarnoii,' gdyi jest to jednostka miejska i brak jest obowiqzku zaciqgania

pisemnych opinii. Niemniej jednak w ramach wsp6tpracy ze zwiqzkami zawodowymi zostafy

przeprowadzone rozmowy, z kt6rych wynika, 2e nie ma glos6w sprzeciwu w tej kwestii. Po

podjqciu uchwaly intencyjnej o ile bqdzie taka wola ze strony Rady Miasta taka opinia bqdzie

Drzedstawiona.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jarosfaw Chmielewski skierowal zapytanie do Sekretarza

Miasta o wyjasnienie czy jst. nie ma obowiqzku prawnego wystepowai do zwiqzk6w

zawodowych w celu wydania opinii na temat powolania jednostki organizacyjnej.

Sekretarz Miasta Wieslawa Konopczvriska wyjaSnila, ie w ramach tworzenia jednostek

bud2etowych, zwiqzki zawodowe nie majq obowiqzku wydawania swojej opinii, nie jest to

r6wnie2 warunkiem podjqcia uchwaly.

Radna olga Krut-Horonziak stwierdzila, 2e w 6wietle wczedniejszych wypowiedzi Urzqd

Miasta powinien jednak dysponowad opiniq zwiqzk6w zawodowych. Niemniej jedna Pani

radna zwr6cila uwagq, ie uzasadnienie powstania cuw jest n iewystarczajqce, brak jest

symulacji koszt6w tego przedsiQWziecia m.in. koszt6w ksiqgowych program6w

komputerowych, sprzQtu komputerowego wraz z oprzyrzqdowan iem, takie w kwestii

placowej brak jest informacji na temat wysoko(ci wynagrodzefi, ponadto Pani radna

zapytala czy procedowana uchwala jest zgodna z przepisami oiwiatowymi gdyi plac6wka

o6wiatowa jest zamieniana w biuro rachunkowe. Brak takze informacji na temat organizacji

pracy plac6wek o(wiatowych, kt6re bedE wlqczone do obslugi przez CUW Nie budzi

zrozumienia iakceptacji argument dotyczqcy oszczqdno6ci placowych, poniewai place os6b



pracujEcych obecnie w ksiqgowo6ci o6wiatowej sQ niskie i nie bqdq wy2sze z powodu

redukcji stanowisk gt6wnych ksiqgowych spowodowanej reorganizacjq. Bfedem jest

uzale2nienie podjgcia formalnych dzialari ze strony UrzQdu dopiero po podjeciu przez Radg

Miasta uchwaly intencyjnej, argument dotyczacy wdroienia dzialari spowodowany
podatkiem Vat jest n iejed noznaczny. Dlatego niezbqdnym jest, aby dane, o kt6rych mowa

byfy przedstawione na obecnym etapie.
Radnv Krzvsztof Grzadziel stwierdzif,2e w pefni popiera propozycjq skonsolidowania uslug

ksiqgowych rozproszonych obecnie w ka2dej plac6wce o6wiatowej, pozwoli to na

zmniejszenie koszt6w ad ministracyj nych, zgtoszona propozycja ma na celu utrzymanie

zatrudnienia z jednoczesnym ograniczeniem koszt6w obstugi o(wiaty ipodejmujEc tego
rodzaju dziafania sa szanse na osiqgniqcie zaprezentowa nych zalo2eri byd moie r6wnie2 w

kwestii zwiqkszenia wynagrodzenia os6b zatrudnionych w CUW, ponadto samorzqdy
powinny podejmowai decyzje, kt6re skutkujq redukcjq zatrudnienia w administracji, gdyi w
ciagu ostatnich 25 lat administracja w Polsce wzrosta S-krotnie, co jest fenomenem w
historii kraju.
Radnv Janusz Debczvfiski poinformowal, 2e Klub radnych PIS popiera racjonalizacjq w

gospodarowaniu Srodkami publicznymi, niemniej jedn'ak, aby gfosowai za podjqciem

uchwafy naleiy byd przekonanym o jej celowo6ci a brak danych zwiqzanych z cato5ciq

koszt6w ioszczqdnoici zwiqzanych z reorganizacjE iutworzeniem CUW budzi watpliwoSci'

Ponadto Pan radny stwierdzil, ie z posiadanych przez Niego informacji wynika,2e zwiqzki

zawodowe wyrazify negatywnE opinie w powy2szej sprawie.
Radnv Rafat Sobolewski zauwaiyf, ie procedowany dokument jest uchwafq intencyjna i w
zwiqzku z tym poprzez jej przyjqcie umoiliwi siq zarzqdowi podjqcie dzialafi, kt6re pozwolq

na przygotowanie odpowiedzi na wszelkie wqtpliwoSci, kt6re obecnie sq podnoszone.

Rozmowy w sprawie racjonalizacji o6wiaty przebiegaly duio wczeSniej, o czym informowala

Wiceprezydent Barbara Moraczewska iod tego czasu mo2na bylo uzyskai odpowiedzi na

niekt6re z pytai. Niemniej jednak zdaniem Pana radnego nale2y przyjqd proponowanE

uchwalq iaktywnie 2qdai udzielenia odpowiedzi na wszelkie watpliwo5ci.
Radnv Krzvsztof Kukucki zapytal czy w tym konkretnym przypadku uchwata intencyjna jest

niezbqdna. Ponadto Pan radny tak2e chcialby znai efekty przyjqcia uchwaty, aby miei
prze5wiadczenia, 2e jest ona potrzebna i celowa gdy2 zdaniem Pana radnego idea jest

sfuszna, lecz brak pewnych wiadomoici skutkuje wqtpliwosciami, o kt6rych byla wczesniej

mowa.
Skarbnik Miasta Janina Radzikowska w swojej wypowiedzi zwr6cila uwage na pomijanq

kwestiq zwiqzana z podatkiem Vat, sprawozdawczosciq igospodarkq finansowq jednostek

oSwiatowych. Jak poinformowala Pani Skarbnik wprowadzono ujednolicony system

ksiqgowo-sprawozdawczy powiqzany z arkuszem organizacyjnym i wskainikiem koszt6w w

poszczeg6lnych jednostkach oSwiatowych, w przyszlojci rozliczanie wydatk6w jednostek

budietowych bqdzie mialo charakter zadaniowy, - czyli w przypadku plac6wek oSwiatowych

bqdzie dotyczylo wydatk6w poniesionych na l ucznia. Liczenie tego rodzaju wydatk6w przy

skonsolidowanym systemie ksiqgowym bqdzie bardziej racjonalne. W przypadku podatku

Vat jego rozliczanie i odpisywanie jest bardzo skomplikowane a od stycznia br. ten proces

jest dodatkowo sformalizowany o prewsp6lczynnik odliczania podatku dla jednostek

bud2etowych. Przy mnogoSci zadafl liczenie prewsp6iczyn n ika odrqbnie przez ka2dq

plac6wkq oiwiatowE jest trudne. W zwiqzku z tym niezbqdny jest wysoce wyspecjalizowa ny
pion ksiqgowy gdyi konsekwencje zlego rozliczania podatku bqdq ponosii wszyscy z uwagi



na wymiar kar stosowanych przy niewla6ciwym naliczeniu i odliczaniu tego podatku. Dlatego

tei powstata idea poza innymi aspektami utworzenia CUW plac6wek oSwiatowych. Na

pierwszym etapie obstugq objqte bqdq plac6wki, kt6re majq niezbyt du2e doiwiadczenie z

tego rodzaju podatkiem gdy2 nie byty zobowiqzane do jego odprowadzania z uwagi na zbyt
male obroty, pozostale jednostki posiadajq wyspecjalizowane s1u2by w zwiqzku z tym
racjonalne jest, objqcie tych jednostek, kt6re do tej pory nie byty objqte podatkiem Vat a po

zmianach od 1 stycznia br. bedA musialy ten podatek rozliczai i odliczai
prewsp6iczynn ikiem. Stqd potrzeba konsolidacji tych ustug w jednej plac6wce.

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jarosfaw Chmielewski zapytaf czy dokonano analizy

dotyczqcej oszczqdnodci (rodk6w finansowych przy zwrocie podatku Vat jak r6wniei
koszt6w, kt6re nale2y ponieii przy wprowadzeniu ww. rozwiQza6.

Skarbnik Miasta Janina Radzikowska wyjainila, ie przeprowadzono symulacje pod wzglqdem

organ izacyjno-kad rowym, lecz nie finansowym. Natomiast, jezeli tego typu jednostka nie

powstanie to w6wczas bqdzie koniecznogi utworzenia takiej kom6rki w Urzedzie Miasta,

kt6ra bqdzie konsolidowai rozliczenie podatku z ponad 100 jednostek.

Radna Asnieszka Chmielewska wyja6nila, ie irodowisko nauczycieli oraz dyrektor6w nie jest

przeciwne zmianom, lecz nie zostaly przedstawione argumenty przemawiajqce za

utworzeniem CUW, w zwiqzku z tym uchwafa intencyjna jest potrzebna, aby rozpoczqi
procedurq i rozmowy oraz zapoznat Srodowisko oiwiatowe z proponowana zmianq maiqcq

konsolidowai wydatki.
Radnv J6zef Mazierski zapytat czy pracownicy obslugi likwidowanego Gimnazjum nr 9 przy

ul. Wojska Polskiego, kt6re najprawdopodobn iej bqdzie siedzibq CUW bqdq zatrudnieni w

nowej jednostce zgodnie z wcze6niejszymi zapewnieniami ideklaracjq Pani Wiceprezydent

Barbary Moraczewskiej o ich zatrudnieniu.
Radnv Zbisniew Lewandowski stwierdzit, 2e niezbqdne jest okre6lenie oszczqdnosci z tytulu
podatku Vat oraz jego odliczanie przy obecnym ukladzie ad min istracyjno-finansowym w

szkolach ponadto, co bqdzie siq dziato w sytuacji, w kt6rej nie powstanie ww. centrum. Z

punktu widzenia organizacji zasadnym jest powstanie proponowanei jednostki, lecz w

zwiqzku z tym rodzi siq wiele pytai oraz watpliwo6ci, kt6re przed podjqciem decyzji powinny

zosta6 wyjaSnione.
Olsa Krut-Horonziak stwierdzila, i2 nie widzi koniecznoici, aby w dniu dzisiejszym przesqdzi6

o podjqciu uchwaty intencyjnej. Alternatywa dla CUW zgodnie z wypowiedziq Skarbnika

Miasta mo2e bvi utworzona kom6rka finansowa zajmujqca sie sprawami podatku Vat w

Urzqdzie Miasta. Koszty finansowe utworzenia tego rodzaju kom6rki bqdq znacznie ni2sze

nii powolanie do 2ycia CUW, tym bardziej, ie ujednolicony jest system fina nsowo-ksiqgowy,

o czym r6wniei wspominafa Pani Skarbnik, a baza danych niezbqdna do obliczenia

dotychczas ponoszonych koszt6w jest w posiadaniu Urzqdu, okreSlona w oparciu o

sprawozdania jednostek. Pani radna poruszyla r6wniei sprawq zwiqzanE z kosztami

dotyczqcymi szkolefi w zakresie podatku vat dotychczasowej kadry lub zatrudnienia w cUW

odpowiednich specjalist6w z tei dziedziny.
Radnv Janusz Debczvrlski poinformowal, ii zgodnie ze Statutem w imieniu Klubu radnych

Prawa i Sprawiedliwoici wnosi o 5 minutowq przerwe w obradach Rady Miasta.

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski oglosit 5 minutowq przerwQ w

obradach.

Przerwa w obradach
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Wznowienie obrad po przerwie.

Skarbnik Miasta Janina Radzikowska zabierajqc gtos po przerwie wyjainila,2e w przypadku

gdyby nie powstalo CUW to w6wczas osoby pracujqce obecnie w szkolach tam pozostanE

natomiast w Urzqdzie Miasta trzeba bqdzie zatrudnii dodatkowe osoby do obslugi Vat.

Rozliczenie skonsolidowanego podatku Vat wiaZe siq z wielorakimi procedurami i pomimo,

ie obowiqzek wdroienia centralizacji rozliczei vat bqdzie obowiqzywal od stycznia roku

nastQpnego to nale2y wprowadzii go wcze6niej, aby uniknqi blqd6w. Obecnie zatrudnione

ksiqgowe nie posiadajq doiwiadczenia w rozliczeniach podatku Vat, gdYi nie byto takiej
potrzeby w sytuacji, gdy plac6wka nie byta podatnikiem Vat. Dlatego w dniu 1 kwietnia br.

odbqdzie siq szkolenie dla wszystkich ksiqgowych jednostek miejskich gdy2 sprawa jest zbyt

wa2na i skomplikowana, aby nie podjqd wczeSniejszych krok6w w tym zakresie, kt6re

pozwolq uniknqi biqd6w i wqtpliwo6ci.
Radnv Krzvsztof Kowalski stwierdzil, 2e przy okazji tworzeniu jednostki nale2aloby

zastanowii siq wsp6lnie ze zwiqzkami zawodowymi nad powstaniem zbiorowego ukladu

zatrudnienia pracownik6w administracji i obsfugi. Pozwolitoby to na ujednolicenia

zatrudnienia oraz pfac we wloclawskich plac6wkach o5wiatowych.

Radnv Janusz Debczvriski zabierajqc gtos w imieniu Klubu radnych PiS stwierdzii, ie brak

wyjaSnied na temat spraw ekonomicznych nie spowoduje sprzeciwu dla racjonalnych

rozwiqzafi, kt6re muszq byi wykonywane przez samorzad. W zwiEzku z tym radni PiS nie

bqdq blokowai przyjqcia uchwafy, lecz nale2y sig spodziewad, ii w przypadku projektu

uchwaty dotyczqcej powoiania CUW niezbqdne bqdq szczeg6towe analizy sfuiqce do

podjqcia racjonalnych decyzji.

Gtos zabrala takie Wiceorezvdent Miasta Barbara Moraczewska iodpowiadajqc na pytanie

radnego J6zefa Mazierskiego potwierdzila, ie wszystkie osoby z obsfugi i administracji

likwidowanego Gimnazjum nr 9 znajdq zatrudnienie w CUW.

Po zakoficzeniu dyskusji na temat ww. zagadnienia PrzewodniczEcy Rady Miasta radny

Jaroslaw Chmielewski poddai pod glosowanie przyjQcie przedmiotowego projektu uchwaiy

w sprawie zamiaru utworzenia samorzqdowej jednostki organizacyjnej pod nazwq Centrum

Ustug Wsp6lnych Plac6wek OSwiatowych we Wlocfawku.

Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta. radny Jaroslaw Chmielewski

poinformowal, ie w rezultacie dokonanego gtosowania uchwata zostala podjQta przez Radq

Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad, 10

Projekt uchwaty w sprawie ustalenia terminu Dni Wloclawka w 2016 roku.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Dvrektor Wvdziafu Kulturv Aleksandra Kulitiska,

kt6ra poinformowala, 2e zgodnie z s 16 ust. 3 statutu Miasta wtocfawek - Dni wloclawka



odbywajA siQ w pierwszA sobote i niedziele po 14 czerwca' Natomiast proponowane zmrany

terminu obchod6w Dni Wloclawka z 18 i 19 czerwca na 25 i 25 czerwca sq efektem dziatan i

ustalefi z wykonawcami programu artystycznego i dotycza roku 2016.

Opinia Komisii statei Radv Miasta
Projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Kultury iSportu, kt6ra po dokonaniu jego

analizy pozytywnie zaopiniowaia wprowadzone zmiany. W imieniu komisji opiniq w
powyiszej sprawie przedstawil radnym Przewodniczqcy Komisji radny Krystian tuczak

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw chmielewski poinformowal, 2e otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly. Jednoczejnie tei zaapelowal do

organizator6w Dni wloctawka, aby przy wyborze firm obstugujqcych uroczystoSci kierowano

siq zasadq lokalnego patriotyzmu poprzez wsparcie lokalnych przedsiqbiorc6w'

Wobec braku zgloszed do udzialu w dyskusji ze strony radnych Przewodniczqcy Rady Miasta

poddaf pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie ustalenia terminu Dni

Wloclawka w 2016 roku.

wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.
wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw chmielewski

poinformowal, ie w rezultacie dokonanego glosowania uchwala zostala podjeta przez Radq

Miasta Wloclawek w zaproponowanym brzmieniu

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad. 11
projekt uchwaly w sprawie Programu opieki nad zwierzetami bezdomnymi oraz

zapobiegania bezdomnoSci zwierzet w mieScie Wloclawek na rok 2015'

Jak wyjaSnil na podstawie

art. 11 ust. 1 ustawy o ochronie zwierzet zapewnienie opieki bezdomnym zwierzqtom nale2y

do zadarl wlasnych gminy, a do kompetencji Rady Miasta wloclawek naleiy przyjgcie w

drodze uchwaly, corocznie do dnia 31 marca, Programu opieki nad zwierzqtami oraz

zapobiegania bezdomnoici zwierzat. Program reguluje zasady opieki nad bezdomnymi

zwierzetami. celem tego programu iest przede wszystkim zapewnienie opieki bezdomnym

zwierzqtom z terenu miasta oraz poszukiwanie nowych wladcicieli dla zwierzEt; ograniczenie

populacji bezdomnych zwierzat poprzez usypianie Slepych miot6w, stervlizacjQ ikastracjQ

ps6w i kot6w, w tym kot6w wolno iy.iqcych, a takie wprowadzenie mechanizm6w

motywacyjnych zachqcajqcych wla(cicieli ps6w i kot6w do wykonywania tych zabieg6w;

sprawowanie opieki nad kotami wolno iyjqcymi; wskazanie gospodarstwa rolnego w celu

zapewnienia miejsca dla zwierzEt gospodarskich; zapewnienie calodobowej opieki

weterynaryjnej w przypadkach zdarzefi drogowych z udziatem zwierzat. Projekt Programu

zostal przekazany do zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii we Wtoclawku,

organizacjom spolecznym, kt6rych statutowym celem dziatania jest ochrona zwierzEt,
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dzialajqcym na obszarze gminy, dzier2awcom lub zarzqdcom obwod6w lowieckich,

dzialajqcych na obszarze gminy oraz Miejskiej Radzie Dzialalnoici Po2ytku Publicznego.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaty rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska. W imieniu komisji opiniq w powy2szej sprawie przedstawil radnym

Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowai, ie otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

wobec braku zgloszefi do zabrania gfosu w dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta poddal

pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie Programu opieki nad zwierzQtami

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno6ci zwierzEt w mieScie wloclawek na rok 2016.

W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 20 radnvch za przvieciem ww'

wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.
A zatem Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowaf, ie w
wyniku dokonanego gfosowania uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta wloclawek w

zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata - zalqcznik do protokolu.

Ad. 12
projekt uchwaty zmieniajqcej uchwalq w sprawie polqczenia jednostek budietowych pod

nazwq: Miejski Zarzqd Dr6g we wloclawku i Miejski Zesp6l uslug Komunalnych we

Wloclawku oraz nadania nazwy i statutu jednostce budietowej Miejskiego Zarzqdu Uslug

Komunalnych i Dr6g we Wloclawku.

Jak poinformowal Dvrektor Wvdzialu Gospodarki Mieiskiei Roman Stawisiriski w listopadzie

2015 r. Wojewoda Kujawsko-Pomorski prowadzif kontrolq w zakresie funkcjonowania w

Gminie Miasto wloclawek kom6rek odpowiedzialnych za organizacjq ruchu drogowego i

funkcjonowanie d169 publicznych. w trakcie kontroli ustalono, ii niekt6re zadania

przewidziane dla organu zarzqdzajqcego ruchem drogowym realizuje jednostka bud2etowa

Miejski Zarzqd Uslug Komunalnych i Dr6g we wloclawku, bqdqca zarzqdem dr6g. w ocenie

organu kontrolujqcego takie rozwiqzanie jest niedopuszczalne z punktu widzenia przepis6w

konstytucyjnych i ustawowych. Tarzqd dr6g, przy pomocy, kt6rego prezydent miasta

wykonuje obowiqzki zarzqdcy dr6g publicznych poto2onych w granicach miast na prawach

powiatu nie moie wykonywai zada6 wykraczajacych poza okreSlone w ustawie z dnia 21

marca 1985 r. o drogach publicznych.

Realizujqc zalecenia sformutowane w wystqpieniu pokontrolnym z dnia 25 listopada 2015 r.,

oraz majqc na wzglqdzie konieczno6i przekazania niekt6rych kompetencji jednostki w rqce

innych podmiot6w nale2alo dokonai zmian statutu Miejskiego ZarzEdu Uslug Komunalnych i

D169 we Wtoclawku.
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Ooinie Komisii statvch Radv Miasta
Projekt uchwaty rozpatrzyta oraz pozytywnie zaopiniowala Komisji Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska. W imieniu komisji opiniq w powyiszej sprawie przedstawil radnym

Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowai, ie otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Dariusz Jaworski stwierdzii, 2e przedmiotowa uchwala pociaga za soba pewne

zmiany finansowe i merytoryczne. Z uzasadnienia nie wynika, czy wydzial przejmujqcy

obowiqzki jest przygotowany do nich merytorycznie, kadrowo i finansowo a tak2e

organizacyjnie. w zwiqzku z tym Pan radny chciatby uzyskai odpowiedi w tej kwestii. Lecz z

uwagi na nieobecnoSi podczas obrad Pana Prezydenta Miasta pozostawia je do protokolu.

RadnV Krzvsztof Kukucki skrytykowal uzasadnienie uchwaly, jako zbyt lakoniczne i niepefne.

Mo2na jedynie przypuszczai, 2e poprzednia uchwala przygotowana przez Prezydenta Miasta

byta bublem prawnym a przeprowadzona kontrola potwierdzila, ie jednostka bud2etowa nie

moie wykonywai pewnych zadari w imieniu Prezydenta Miasta. Takie zastrze2enia byly

wnoszone podczas debaty nad uchwalq lqczqcq dwie jednostki tj. MzuK z MzD. w6wczas

padty zapewnienia o zgodno(ci z prawem takiego rozwiqzania. Z tego wniosek, 2e w

przysztosci wszelkie uchwaly powinny byi staranniej przygotowywane po to, aby unikna'

dlugich dyskusji czy te2 uwag pokontrolnych Wojewody Kujawsko-Pomorskiego.

Radnv J6zef Mazierski zwr6cii uwagq na podziaf kompetencji wydzialu inwestycji oraz nowej
jednostki w zakresie realizacji remont6w d169, budowy d169 i innych zadafi' Czy te

kompetencje nie wykluczajq siq wzajemnie i istnieje konkretny podzial w tym zakresie'

Dvrektor Wvdziatu Gospodarki Mieiskiei Roman stawisi6ski wyjaSnii, 2e lqczqc dwie

jednostki miejskie w roku 2015 nie popelniono bfqdu i nie miala miejsca nieznajomo5i

przepis6w prawa w zakresie zarzqdzania ruchem drogowym, lecz w wyniku kontroli organu

nadzoru istnieje obowiqzek wykonania zalecef tego organu. Stanowisko prezentowane

przez Urzqd nie w pelni podziela zdanie organu nadzoru gdy2 w oSrodkach, w kt6rych organ

nie przeprowadzit kontroli nadal istnieie umiejscowienie organizacji ruchu w jednostkach

budietowych a nie w Urzqdzie Miasta. W obecnej sytuacji, w kt6rej zostaly sformulowane

zalecenia przez organ kontroli - istnieje obowiQzek ich realizacji.

z uwagi na brak innych zgfoszefi do dyskusji nad przedstawionym zagadnieniem,

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie

projektu uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie polqczenia jednostek bud2etowych pod

nazwq: Miejski Zarzqd Dr6g we Wlociawku i Miejski Zesp6l Uslug Komunalnych we

wloclawku oraz nadania nazwy i statutu jednostce budietowej Miejskiego Zarzqdu Uslug

Komunalnych i Dr6g we Wloclawku.

w zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwala zostafa

podjqta przez RadQ Miasta w zaproponowanym brzmieniu.
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Uchwala - zafEcznik do protokotu.

Ad. 13

Projekt uchwaly zmieniajecej uchwalq w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Wloclawek.

Wprowadzenia do projektu uchwaty dokonal radnv Janusz Debczvtiski Przewodniczacv

Komisii Dorainei powolanej do opracowania projektu zmian do Statutu Miasta Wloclawek
informujqc, ie Komisja podczas siedmiu posiedzeri wypracowala 13 propozycji zmian. W

obradach uczestniczyia r6wniei Sekretarz Miasta Wiesfawa Konopczytiska, jako koordynator

Biura Prawnego, z kt6rq zaproponowane zmiany byly konsultowane pod wzglqdem

formalno-prawnym, aby uniknqi zakwestionowan ia niekt6rych zapis6w przez organ

nadzoru. W wyniku przeprowadzonych konsultacji zmiany wprowadzono w 7 paragrafach,

natomiast w sytuacji, w kt6rej zgloszone zmiany nie uzyskaly uzasadnienia opisane zostafy

one, jako,,nie" w materiale przedloionym wszystkim radnym W imieniu Komisji Dora2nej

Przewodniczqcy Komisji radny Janusz Dqbczyriski poprosil RadQ Miasta o przyjqcie

wskazanych 7 zmian do Statutu w zaproponowanym brzmieniu. Ostatnia zmiana zawarta w

pkt. 15 dotyczqca petycji zostala wskazana przez Biuro Prawne Urzqdu Miasta.

Ooinia komisii statei Radv Miasta
Projekt uchwaly byi przedmiotem obrad Komisji Porzqdku Prawnego iPublicznego, kt6ra

przychylita sie do zaproponowanych zmian, uwzglqdnia.iqc opiniq radcy prawnego z dnia 02

marca 2016 roku znak oPlK. 8P.074.1.39.2016. Pozytywna opiniq w tej sprawie przedstawila

Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji Porzqdku Prawnego iPublicznego radna Katarzyna

Zarqbska.

Przewodniczacy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

W zwiqzku z brakiem zgfoszeri do zabrania glosu w
radny Jarostaw Chmielewski poinformowal, ie ka2da

bqdzie oddzielnie w zwiqzku z powyiszym:

1) w 5 a8 ust.5 otrzymuje brzmienie:

,,5. Fakt przerwania obrad odnotowuje siQ w protokole, podajqc imiona inazwiska

radnych, kt6rzy bez usprawied liwienia opuicili irosiedzenie przyczyniajqc siq do

niezachowania quorum i doprowadzajqc do koniecznoici przerwania sesji".

W wyniku gtosowania przeprowadzonego w obecnoici 18 radnych za zaproponowanq

zmianq radni opowiedzieli siq jednomy6lnie. Glos6w przeciwnych oraz wstrzymujacych siq

nie stwierdzono. Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie poprawka zostata przyjqta

przez Radg Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

2) 5 54 otrzymuje brzmienie:

dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta

z zaproponowanych zmian gfosowana



,,$ 54. Porzqdek obrad powinien obejmowa€:

1) przyjqcie protokotu z obrad poprzedniej sesji;

2) informacjq Prezydenta z dzialalnoici w okresie miqdzysesyjnym;

3) rozpatrzenie projekt6w uchwal i podjqcie uchwal,

4) interpelacje, wnioski izapytania radnych;

5) informacje, oiwiadczenia i komunikaty".

W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecno5ci 20 radnych za zaproponowane

zmianq opowiedziato siq 18 radnych przy braku glos6w przeciwnych oraz 2 gtosach

wstrzymujqcych sie. Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e poprawka zostala

przyjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

3) w 5 56 ust.7 otrzymuje brzmienie:

,,7. Odpowiedi na interpelacjq, wniosek lub zapytanie udzielana .iest

przewod niczqcemu Rady oraz radnemu w terminie 14 dni od dnia otrzymania

interpelacji, wniosku lub zapytania przez Prezydenta Miasta".

w wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 20 radnych za zaproponowana

zmian4 radni opowiedzieli siq jednomySlnie. Glos6w przeciwnych oraz wstrzymujEcych sie

nie stwierdzono. Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf,2e poprawka zostata przyjeta

przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

a) w 5 69 dodaje siq ust. 4 w brzmieniu:

,,4. Z przebiegu obrad Rady przeprowadza sie transmisjQ telewizyjnq"'

W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecno5ci 20 radnych za zaproponowanQ

zmianq radni opowiedzieli siq jednomy(lnie. Glos6w przeciwnych oraz wstrzymujacych siq

nie stwierdzono. Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e poprawka zostata przyjeta

przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

5) w 5 72 ust.8 otrzymuje brzmienie:

,,8. W przypadku, gdy projekt uchwaty nie speinia wymog6w okreSlonych w ust' 2-5'

przewodniczqcy w terminie 21 dni przekazuje projekt Prezydentowi Miasta lub

wnioskodawcy wystQpujQcemu z inicjatywE uchwatodawczq celem jego dopracowania

zgodnie z obowiqzujqcymi przepisami".

W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnoSci 20 radnych za zaproponowanA

zmianq radni opowiedzieli siq jednomy6lnie. Glos6w przeciwnych oraz wstrzymujacych siq

nie stwierdzono. Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e poprawka zostala przyjqta

przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.
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6) w 5 86 ust. l pkt 3 otrzymuje brzmienie:

,,3) przyjmowanie stanowisk w sprawach skarg iwniosk6w dotyczqcych dzialalnoic

Prezydenta Miasta i dyrektor6w miejskich jednostek orga nizacyjnych, a takie w

sprawach petycji - w zakresie kompetencji komisji;"

W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnosci 20 radnych za zaproponowanE

zmianq radni opowiedzieli siq jednomy6lnie. Gtos6w przeciwnych oraz wstrzymujqcych sie

nie stwierdzono. Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e poprawka zostafa przyjqta

przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

7) w 5 123 ust. 10 otrzymuje brzmienie:

,,10. Kserokopie, wydruki dokument6w inoiniki elektroniczne, o kt6rych mowa w ust.

2 i3 wydawane sE na pisemny wniosek zainteresowanego po uiszczeniu oplaty

odpowiadajqcej kosztom ich udostepn ienia".

W wyniku gtosowania przeprowadzonego w obecno6ci 20 radnych za zaproponowanE

zmianE radni opowiedzieli siq jednomyslnie. Glos6w przeciwnych oraz wstrzymujacych sie

nie stwierdzono. Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie poprawka zostala przyjeta

przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

W nastQpnej kolejno6ci procedowania Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw

Chmielewski poddal pod gfosowanie przyjqcie projektu uchwaly zmieniajqcej uchwalq w

sprawie uchwalenia Statutu Miasta Wloclawek wraz z przegtosowanymi zmianami.

W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 20 radnvch za przvieciem uchwalv

stwierdzono.
W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwata zostala

przyjeta przez RadQ Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwaia - zalqcznik do protokotu.

Ad. 14
lnterpelacje, wnioski i zapytania radnych.

Interpelacje, wnioski izapytania w sprawach dotyczqcych aktualnych problem6w Miasta,

takie w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zgtosili: radny Janusz

Dqbczyiski radna Mariola Gawlowska, radny Dariusz Jaworski, radny Stanislaw
Krzemieniewski, radny Zbigniew Lewandowski oraz radny J6zef Mazierski.

Interpelacje powinny zostad zloione przez radnych w formie pisemnej Przewodn iczqcemu

Rady Miasta, kt6ry niezwlocznie przekaie je adresatowi.
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Odpowiedzi na zgloszone interpelacje - Przewodn iczqcemu Rady Miasta oraz

interpelujqcemu radnemu udzieli Prezydent Miasta lub wlaiciwe rzeczowo upowainione

osobv w terminie 21 dni.
InterpelaCje zgfoszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone zo5tana w

Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta bez zbqdnej zwtoki.

Procedurq postepowania w powy2szej sprawie reguluje 5 56 Statutu Miasta Wloclawek.

Ad. 15

Informacje i komunikaty.

w tym punkcie porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw chmielewski

przypomnial radnym, 2e w Biurze Rady Miasta sq dostqpne druki oSwiadczefi majatkowych,

kt6re radni zobowiqzani sq zfo2yi w ustawowym terminie. Ponadto poinformowal, ie

kolejna sesja Rady Miasta, planowana jest na dzie6 18 kwietnia 2016 roku.
ponadto w imieniu Rady Miasta z okazji zbli2ajqcych siq Swiqt Wielkanocnych

Przewodniczqcy Rady Miasta zloiyl wszystkim mieszkahcom miasta serdeczne iyczenia

SwiEteczne.

Ad. 16

Zamkniqcie obrad.

po zakoficzeniu bloku informacyjnego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw

chmielewski podziqkowat wszystkim za udziaf w obradach stwierdzajEc, ze wobec

zrealizowania porzqdku posiedzenia zamyka obrady XVll sesji Rady Miasta wloclawek.

Zakoriczen ie obrad godz. 12rs

OBRADOM PRZEWODNICZYT

29



Akceptacia orotokoiu przez Sekretarzv obrad XVll sesii Radv Miasta

Radna Agnieszka Chmielewska

Zalaczniki:

1. Lista radnych obecnvch na obradach XVll ses.ii Rady Miasta Wtoclawek

2. Lista os6b uczestniczacych w XVll sesji Rady Miasta Wloclawek'

uchwala Nr XV /2S/2016 Rady Miasta wloclawek z dnia 21 marca 2016r. w sprawie

przyjqcia ,,Raportu z realizacji Programu ochrony 6rodowiska przed halasem dla

miasta Wfoclawek za 2015 rok".

Uchwala Nr XVll/29/2016 Rady Miasta wloclawek z dnia 21 marca 2016r. w sprawie

w sprawie przyjqcia sprawozdania z dzialalnoici Miejskiego OSrodka Pomocy

Rodzinie we Wfoclawku i innych samorz4dowych jednostek organizacyjnych pomocy

spolecznej oraz z realizacji zadari Miejskiego Oirodka Pomocy Rodzinie we

wloclawku z zakresu wspierania rodziny isystemu pieczy zastqpczej oraz plac6wek

opieku riczo-wychowawczych, za 2015 rok.

5. Uchwata Nr xvll/30/2016 Rady Miasta wtoclawek z dnia 21 marca 2016r.

zmieniajqca uchwalQ w sprawie nadania Statutu Miejskiemu O6rodkowi Pomocy

Rodzinie we Wloclawku.

5. uchwala Nr XVll/31/2016 Rady Miasta woctawek z dnia 2L marca 2016r. w sprawie

w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytk6w, znajdujqcym siq na

terenie GminV Miasto Wloclawek.

Uchwaia Nr XVll/32/2016 Rady Miasta Wlocfawek z dnia 21 marca 2016 w sprawie

zamiaru utworzenia samorzqdowej jednostki organizacyjnej pod nazwq Centrum

Ustug Wsp6lnych Plac6wek OSwiatowych we Wtoclawku.

Uchwata Nr xvlt/33/ 2016 Rady Miasta wlocfawek z dnia 21 marca 2015r. w sprawie

ustalenia terminu Dni Wloclawka w 2016 roku.

3.

4.

7.

8.
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9. Uchwafa Nr XVll/34/2016 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 21 marca 2016r. w sprawie

Programu opieki nad zwierzQtami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomnoSci

zwierzat w mielcie Wloclawek na rok 2016.
10. Uchwala Nr XVll/35/2016 Rady Miasta Wlocfawek z dnia 2I marca 2016r.

zmieniajqca uchwalq w sprawie polqczenia jednostek budietowych pod nazwq:

Miejski Zarzqd Dr6g we Wloctawku i Miejski Zesp6l Ustug Komunalnych we

Wloclawku oraz nadania nazwy i statutu jednostce budietowej Miejskiego Zarzadu

Usfug Komunalnych i Dr6g we Wtoctawku.

11. Uchwala Nr XVll/36/2016 Rady Miasta Wfoctawek z dnia 2! marca 2OL6.

zmieniajEca uchwatq w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Wloclawek.

Protok6l sooreadzilal
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